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ACTA DE LA SESSIÓ DE 
Ajuntament Ple 
 
Identificació de la sessió 
 
Núm: 8/2012  
Caràcter: ordinària  
Data: 29 de juny de 2012 
Horari: de 11:00 a les 13:45 h. 
Lloc: Sala de Plens de Paeria 
 
 
Hi assisteixen: 
 
Àngel Ros Domingo,  Paer en cap 
Marta Camps Torrens, 1a. Tinent d'alcalde 
Josep Presseguer Gené, 2n. Tinent d'alcalde 
Rafael Peris Martín, 3r. Tinent d'alcalde 
Sara Mestres Llusà, 4a.Tinent d’alcalde   
Montse Parra Albà,  5a. Tinent d'alcalde 
Montse Mínguez García,  6a. Tinent d'alcalde 
Félix Larrosa Piqué, Regidor 
Txema Alonso Fernández, Regidor 
Josep Barberà Morreres, Regidor 
Dolors Arderiu Sabaté, Regidora 
Oriol Yuguero Torres, Regidor 
Jesús Castillo Cervelló, Regidor 
Maria Rosa Ball Papiol, Regidora 
Joan R. Zaballos Rubio, Regidor 
Bea Obis Aguilar, Regidora 
Miquel Padilla Díaz, Regidor 
Cristina Torrent Pujol, Regidor 
Francesc J. Cerdà Esteve, Regidor 
Antoni Postius Terrado, Regidor 
Joan Vilella Jounou, Regidor 
Salvador Puy Castarlenas, Regidor 
Maria José Horcajada Bell-lloch, Regidora  
Xema Solé Solà, Regidor 
Gemma Batalla Casanovas, Regidora 
Pau Pintó Torné, Regidor   
Jesús Gutiérrez Bustillo,   Secretari 
Jordi Sanuy Vallés,  Interventor 
Ma. Luisa Sanz Llavallol,  Tresorera 
Montse Tomàs Pallerols,  Oficial Major 
 
Excusa l'assistència: 
Joan Gómez López, Regidor 
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ORDRE DEL DIA 
 
1.- APROVACIÓ DE L’ACTA DE LA SESSIÓ ANTERIOR 
 
Per unanimitat s’acorda aprovar l’acta de la sessió anterior feta el dia 25 de maig de 
2012. 
 
 
2.- DONANT COMPTE DELS DECRETS DICTATS PER L’ALCALD IA DES DEL 
DARRER PLE ORDINARI 
 
La corporació resta assabentada dels decrets dictats per l'Alcaldia, que van del núm. 
3246 fins al núm. 4093, ambdós inclosos.  
 
 
 
3.- DONAR COMPTE ESPECÍFIC DE DECRETS D’ALCALDIA 
 
La corporació resta assabentada dels decrets següents dictats per l’Alcaldia: 
 

− Decret de 24-05-2012 de delegació de funcions de l’Alcaldia, per absència 
durant els dies de 30 de maig a 2 de juny de 2012. 
 

− Decret de 26-06-2012 de designació del Sr. Xavier Maurel Castro com a 
secretari del Consell Econòmic i Social de Lleida.  

 
4.- ACORD RELATIU ALS CRITERIS SOBRE EL PERLLONGAME NT DE LA 
PERMANÈNCIA   EN   EL   SERVEI   ACTIU   DEL   PERS ONAL  FUNCIONARI   DE  
L ‘AJUNTAMENT. SUPRESSIÓ PERLLONGACIONS 
 
Amb 14 vots a favor del Grup Municipal del PSC i 12 abstencions dels grups municipals 
de CiU i  PP, s’acorda aprovar la següent proposta d’Alcaldia: 

Primer.  En aplicació d’allò previst en la nova redacció de l’article 38 del Decret 
Legislatiu 1/1997, de 31 d’octubre, que aprova el text refós dels textos vigents a 
Catalunya en matèria de funció publica, durant el termini de tres anys a partir de 
l’adopció del present acord no s’autoritzarà el perllongament de la permanència en el 
servei actiu del personal funcionari de l’Ajuntament de Lleida, un cop hagin complert 65 
anys, sempre que tinguin el temps mínim de serveis per a causar dret a la pensió de 
jubilació. Aquesta mesura s’adopta en funció de l’aplicació de les polítiques de 
planificació i racionalització dels recursos humans incloses en el vigent pla d’ajustament 
i les previstes en la normativa general i en els acords municipals corresponents.  

Excepcionalment, la Junta de Govern Local podrà autoritzar nous perllongaments o 
mantenir els actualment vigents en els casos següents: a/ Als funcionaris que ocupin 
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llocs de treball de caràcter eventual o directiu, en tant duri aquest nomenament i en tot 
cas fins al compliment dels 70 anys d’edat. b/ Als funcionaris que la Junta de govern 
consideri que cal autoritzar-los el perllongament amb caràcter excepcional, per raons 
especials derivades del funcionament d’un servei o àmbit municipal; en aquest cas 
caldrà un informe justificatiu del/la regidor/ra responsable de l’Àmbit corresponent i el 
perllongament haurà de ser revisat amb caràcter anual.  
 
Segon. En aplicació d’allò previst en la nova redacció de l’article 38 del Decret Legislatiu 
1/1997, de 31 d’octubre, que aprova el text refós dels textos vigents a Catalunya en 
matèria de funció publica, en el termini màxim de quatre mesos a partir de l’adopció del 
present acord, es resoldrà la finalització dels perllongaments ja autoritzats de 
permanència en el servei actiu del personal funcionari de l’Ajuntament de Lleida, amb 
les excepcions previstes en el paràgraf segon del punt anterior. Aquesta mesura 
s’adopta en funció de l’aplicació de les polítiques de planificació i racionalització dels 
recursos humans incloses en el vigent pla d’ajustament i les previstes en la normativa 
general i en els acords municipals corresponents.  
 
 
 
5.- AUTORITZAR LA COMPATIBILITAT SOL·LICITADA PER L A SRA. MÒNICA 
BERENGUER SANS 
 
Vista la proposta de la responsable de Planificació Estratègica de RRHH, per unanimitat 
s’acorda: 
 
Autoritzar a la funcionària Sra. Mònica Berenguer Sans, tècnica superior Educació 
Infantil, per exercir un segon lloc de treball o activitat de Formadora de programació per 
a capacitats a la llar d’infants al Centre de Recursos Pedagògics de l’Urgell, amb una 
dedicació de 5 hores setmanals, distribuïdes durant 4 dissabtes de 9 a 14 hores. 
 
En el supòsit de variació de les condicions de l’activitat per la qual s’autoritza la 
compatibilitat, caldrà que la interessada ho posi immediatament en coneixement 
d’aquesta corporació.  
 
 
6.- AUTORITZAR LA COMPATIBILITAT SOL·LICITADA PER L A SRA. NÚRIA 
MARSAL CASELLES  
 
Vista la proposta de la responsable de Planificació Estratègica de RRHH, per unanimitat 
s’acorda: 
 
Autoritzar a la funcionària Sra. Núria Marsal Caselles,  tècnica superior Gestió Cultural, 
per exercir un segon lloc de disseny de programes i projectes de comunicació per 
compte propi,  amb una dedicació de 10 hores setmanals, distribuïdes de dilluns a 
divendres 2 hores cada tarda. 
 
En el supòsit de variació de les condicions de l’activitat per la qual s’autoritza la 
compatibilitat, caldrà que la interessada ho posi immediatament en coneixement 
d’aquesta corporació.  
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7.- AUTORITZAR LA COMPATIBILITAT SOL·LICITADA PER L A SRA. MARIA 
LÓPEZ FONTANALS 
 
Vista la proposta de la responsable de Planificació Estratègica de RRHH, per unanimitat 
s’acorda: 
 
Autoritzar a la funcionària Sra. Maria López Fontanals, tècnica superior Gestió Cultural, 
per exercir un segon lloc de treball o activitat de disseny de programes i projectes de 
comunicació per compte propi, amb una dedicació de 10 hores setmanals, distribuïdes 
de dilluns a divendres 2 hores cada tarda.  
 
En el supòsit de variació de les condicions de l’activitat per la qual s’autoritza la 
compatibilitat, caldrà que la interessada ho posi immediatament en coneixement 
d’aquesta corporació.  
 
 
8.- EXPEDIENT DE COMPATIBILITAT SOL·LICITADA PEL SR .  FRANCESC 
GASPAR ALARCÓN  
 
Resta sobre la taula l’expedient de compatibilitat sol·licitada del Sr. Francesc Gaspar 
Alarcón. 
 
 
9.- RATIFICACIÓ DEL CONVENI DE COL·LABORACIÓ AMB L’ AJUNTAMENT D’OS 
DE BALAGUER PER A LA DIFUSIÓ DE L‘OBRA DE L’ARTISTA  LEANDRE 
CRISTÒFOL 
 
Vista la proposta de la presidenta de la Comissió Informativa de Cultura, Educació i 
Esports, per unanimitat s’acorda: 
 
Aprovar la ratificació del conveni de col·laboració amb l’Ajuntament d’Os de Balaguer 
per a la difusió de l’obra de l’artista Leandre Cristòfol.  
 
 
10.- APROVACIÓ PRÒRROGA DE LES BASES ESPECÍFIQUES D E DIFERENTS 
LÍNIES  SUBVENCIONADORES  PER  A  PROJECTES  DE  PR OMOCIÓ  DE 
L‘EDUCACIÓ DE LA REGIDORIA D’EDUCACIÓ I INFÀNCIA DE  L’AJUNTAMENT DE 
LLEIDA I APROVACIÓ DE LA CONVOCATÒRIA DE SUBVENCION S D’AQUESTES 
LÍNIES PER A L’ANY 2012 
 
Vista la proposta del cap de la Secció Socioeducativa, per unanimitat s’acorda: 
 
1r. Aprovar la pròrroga de les bases específiques de les següents línies 
subvencionadores de l’Ajuntament de Lleida : 
 

Línia 17.- ASSOCIACIONS DE MARES I PARES D'ALUMNES (AMPAS) DELS 
CENTRES PUBLICS I CONCERTATS D'EDUCACIÓ INFANTIL I 
PRIMÀRIA DE LA CIUTAT DE LLEIDA  10.000 € a càrrec de la partida  
77.323.048.204. 
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Línia 18.- CONVENIS AMB CENTRES EDUCATIUS DE LA CIUTAT DE LLEIDA 
13.500 €  a càrrec de la partida 77.323.048.204. 

Línia 19. SUBVENCIÓ PER A CENTRES EDUCATIUS I ENTITATS L'ÀMBIT 
D'ACTUACIÓ DELS QUALS SIGUI L'EDUCACIÓ A LA CIUTAT DE 
LLEIDA 4.000 € a càrrec de la partida 77.323.048.204. 

Línia 20. SUPORT A ACTIVITATS EDUCATIVES 2.500 € a càrrec de la partida  
77.323.048.204. 

Línia 21. AJUTS A PROJECTES DE PROMOCIÓ DE LA INFÀNCIA 4.275 € a càrrec 
de la partida 06.232.148.901. 

 
2n.  Aprovar la convocatòria pública de les esmentades línies subvencionadores per a 
l’any 2012 que tindran un termini de d’exposició al públic de 20 dies hàbils i obrir un 
termini de presentació de sol·licituds d’un mes comptats en ambdós casos des de 
l’endemà de la publicació de l’anunci de la convocatòria al Butlletí Oficial de la Província. 
 
3r. Aprovar el nomenament de l’Òrgan Instructor de la present convocatòria de 
subvencions de la Regidoria d’Educació i Infància en la persona del regidor Sr. Jesús 
Castillo Cervelló. 
 
4t. Aprovar el nomenament dels membres que formen la Comissió Avaluadora 
d’aquestes subvencions de la Regidoria d’Educació i Infància: 

 
Aquesta comissió avaluadora estarà formada per: 
Sra. Alba Bosch Meda                            Directora de l’IME 
Sr. Joan Ballesté Almacellas                  Cap de Secció Socioeducativa 
Sr. Ramon C.Vicente Añaños                 Cap de Negociat d’Ensenyament. 

 
 
 

11.- APROVACIÓ DE LES BASES I DE LA PRIMERA CONVOCA TÒRIA PER A LA 
CONCESSIÓ DE MICROCRÈDITS PER ASSOLIR EL NIVELL D’E XCEL·LÈNCIA DE 
LLENGÜES PER A L’ANY 2012 

   
Vista la proposta del cap de la Secció Socioeducativa, per unanimitat s’acorda: 
 
1r. Aprovar les Bases per a la concessió de microcrèdits per assolir el nivell 
d’excel·lència de llengües per a l’any 2012. 
 
2n. Aprovar la primera convocatòria pública per a la per a la concessió de microcrèdits 
per assolir el nivell d’excel·lència de llengües per a l’any 2012, l’import global de la qual 
ascendeix a 12.000,00€, a càrrec de la partida 06.3230.83100.  
 
3r. Publicar les Bases per a la concessió de microcrèdits per assolir el nivell 
d’excel·lència de llengües per a l’any 2012 al Butlletí Oficial de la Província i obrir un 
termini d’exposició pública de 20 dies hàbils.  
 
4t. Publicar la Convocatòria per a la concessió de microcrèdits per assolir el nivell 
d’excel·lència de llengües per a l’any 2012 al Butlletí Oficial de la Província i obrir un 
termini d’un mes de presentació de sol·licituds. 
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5è. Aprovar el nomenament de l’Òrgan Instructor de la present convocatòria de 
microcrèdits per assolir el nivell d’excel·lència de llengües de la Regidoria d’Educació i 
Infància en la persona del regidor Sr. Jesús Castillo Cervelló. 
 
6è. Aprovar el nomenament dels membres que formen la Comissió Avaluadora 
d’aquests microcrèdits per assolir el nivell d’excel·lència de llengües de la Regidoria 
d’Educació i Infància: 
 
Aquesta comissió avaluadora estarà formada per: 

Sra. Alba Bosch Meda                            Directora de l’IME 
Sr. Joan Ballesté Almacellas                 Cap de Secció Socioeducativa 
Sr. Ramon C.Vicente Añaños                Cap de Negociat d’Ensenyament. 

 
 

 
12.- RATIFICACIÓ DEL CONVENI DE COL·LABORACIÓ ENTRE  IFR I 
L’AJUNTAMENT DE LLEIDA EN EL XVIII CONCURS INTERNAC IONAL DE PIANO 
RICARD VINYES QUE ES DESENVOLUPARÀ AL JULIOL DE L’A NY 2012   
 
Vista la proposta del regidor d’Educació i Infància, per unanimitat s’acorda: 
 
Ratificar el conveni de col•laboració entre IGLESIAS FARRE ROS, SA (IFR) i 
l’Ajuntament de Lleida, per al desenvolupament del XVIII Concurs Internacional de piano 
Ricard Vinyes que es desenvoluparà al juliol de 2012, en les condicions previstes en el 
clausulat d’aquest document amb una dotació econòmica de 8.000,00 €. 
 
 
13.- APROVACIÓ CONVENI ENTRE L’AJUNTAMENT DE LLEIDA  I LA PENYA 
CICLISTA COLOMINA PER A L’ORGANITZACIÓ DE L‘ESDEVEN IMENT ESPORTIU 
INTERNACIONAL “DOWN TOWN 2012”  
 
Vista la proposta del cap de secció del director de Serveis responsable d’Esports, per 
unanimitat s’acorda: 
 
Aprovar el text del conveni de col·laboració entre l’Ajuntament de Lleida  i la Penya 
Ciclista Colomina de Lleida i  atorgar, l’Ajuntament de Lleida a la Penya Ciclista 
Colomina de Lleida, una subvenció per a fer front a les despeses per a l’organització del 
Down Town internacional ciutat de Lleida, per import de 20.000,00 € a l’empara de 
l‘article 22.2 C) de la Llei 38/2003 i de l’annex 2, article 4, punt A del Pla Estratègic de 
Subvencions 2008/2010 (prorrogat mitjançant les Bases d’execució del pressupost 
municipal per al 2012), amb càrrec a la partida número 06 3400 48901 del pressupost 
de l’Ajuntament de l’any actual. 
 
La present subvenció, de caràcter excepcional, es fonamenta en els següents aspectes:  
 

• La situació actual de l’esport és força complicada en el context general de 
crisi econòmica en el que es troba immers la nostra societat. La filosofia del 
Club  ha tingut una doble vessant al llarg de la seva dilatada història, per una 
banda dinamitzar l’esport semi professional mitjançant l’organització de la 
Volta Internacional a la província de Lleida i de l’altra apostar per l’esport de 
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base com a criteri principal, per crear a posteriori una estructura en 
categories superiors en el club, potenciant les diverses disciplines del 
ciclisme.  

• La Penya Ciclista Colomina de Lleida, ha estar un ferm valedor de la 
disciplina de descens en BTT, introduint i potenciant aquesta nova  modalitat 
del ciclisme a la ciutat. 

• Esmentar que la demanda de joves que han demostrat interès per la pràctica 
del descens BTT ha estat molt significativa, arribant a organitzar la pròpia 
Regidoria d’Esports Escoles Municipals de Descens en BTT. Tenint present, 
que aquesta es una alternativa i oferta més com a espai de formació i 
educació mitjançant l’esport que enriqueix cívicament als nostres ciutadans. 

• La Penya Ciclista Colomina de Lleida, amb l’ajut d’aquest conveni, ha de 
seguir essent una entitat amb una trajectòria esportiva, social i educativa de 
prestigi arreu de la ciutat i comarques que segueixi generant durant els 
propers anys un bon planter d'esportistes, potenciant l'esport del ciclisme a 
Lleida, comptant amb equips i representants de referència en les 
competicions en que les que participin. 

• L’organització d’un esdeveniment de caire internacional, com es el Down 
Town internacional ciutat de Lleida, significarà ficar en el calendari més 
representatiu del ciclisme a nivell mundial UCI (Unió Ciclista Internacional), la 
nostra ciutat. 

 
La justificació de les despeses efectuades per part de la Penya Ciclista Colomina de 
Lleida, acomplint els objectius del present conveni, s’haurà de fer dintre del primer 
trimestre de l’any 2013.   Aquesta justificació es farà de conformitat amb el previst en les 
bases d’execució del Pressupost municipal corresponent i mitjançant declaració 
responsable del legal representant de l’entitat. A l’esmentada justificació s’incorporarà el 
compte justificatiu amb els corresponents documents acreditatius de la despesa 
realitzada. 
 
 
14.- APROVACIÓ DE LA PRÒRROGA DE LES BASES ESPECÍFI QUES DE 
DIFERENTS LÍNIES SUBVENCIONADORES DE LA REGIDORIA D ’ESPORTS I 
APROVACIÓ DE LA CONVOCATÒRIA D’AJUTS PER A L’ANY 20 12, PER A DUES 
LÍNIES SUBVENCIONADORES  (PROMOCIÓ D’ACTIVITATS ESP ORTIVES I 
PROJECTES ADREÇATS A LA PROMOCIÓ D’ACCIONS ESPORTIV ES DE CAIRE 
PUNTUAL I DE COMPETICIÓ)  
 
Vista la proposta del cap de secció de la Regidoria d’Esports, per unanimitat s’acorda: 
 
1r. Aprovar la pròrroga de les bases específiques de les següents línies 
subvencionadores de la Regidoria d’Esports, línies incloses en el “Pla estratègic de 
subvencions de l’Ajuntament de Lleida 2008-2010, prorrogat mitjançant les Bases 
d’execució del pressupost municipal per al 2012. 
 

1. Ajuts adreçats a la promoció d’activitats esportives: 120.282,22 € amb càrrec a la 
partida 06 3400 48901 

2. Ajuts adreçats a la promoció d’accions esportives de caire puntual i de 
competició: 15.500,00  € amb càrrec a la partida 06 3400 48901 
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2n. Aprovar la convocatòria pública de les esmentades línies subvencionadores per a 
l’any 2012 que tindran un termini de presentació de sol·licituds d’un mes des de 
l’endemà de la publicació d’aquestes bases i de la convocatòria al Butlletí Oficial de la 
Província. 
 
3r.  Aprovar el nomenament de l’Òrgan Instructor de les línies subvencionadores de la 
Regidoria d’Esports en la persona del regidor Sr. José M. Alonso Fernández. 
 
4t.  Aprovar el nomenament dels membres que formen la Comissió Avaluadora de les 
línies subvencionadores de la Regidoria d’Esports. 
 
La comissió avaluadora estarà formada per: 
 
Sr. Rafa Carpi Badia, director d’Esports 
Sr. Jaume-Joan Rius Olcos, tècnic d’Esports 
 
5è. Es delega expressament en la Junta de Govern Local i en l’Alcaldia (indistintament) 
la resolució  de qualsevol al·legació o reclamació en relació a l’adopció de les mesures 
pertinents en relació a una eventual modificació en el termini de presentació de 
sol·licituds. 
 
 
15.- EXPEDIENT D’OPERACIÓ DE CRÈDIT DE L’EMPRESA MU NICIPAL 
D’URBANISME DE LLEIDA SL  
 
Vista la sol·licitud presentada per l’Empresa Municipal d’Urbanisme de Lleida, S.L., en la 
que es demana autorització del Ple de l’Ajuntament de Lleida per a concertar operacions 
de crèdit a llarg termini. 
 
Atès que en l’expedient consta que aquesta sol·licitud ha estat acompanyada del 
corresponent informe de viabilitat, vist que es disposa del Informe d’Intervenció i a la 
vista del expedient tramitat, amb 14 vots a favor del Grup Municipal del PSC i 12 
abstencions dels grups municipals de CiU i PP, s’acorda: 
 
Autoritzar a l’Empresa Municipal d’Urbanisme de Lleida, S.L. a concertar una operació 
de crèdit a llarg termini amb les següents característiques: 
 
L’operació s’engloba en el marc del Contracte de Finançament ICO i Bankia 
corresponent a la línia “ICO Liquidez” per un import de tres milions d’euros (3.000.000€) 
a 7 anys, al 6,241% d’interès per a inversions del projectes dels Plans de Barris. 
 
La duració del préstec serà, per tant, de 84 mesos amb venciment el 10 de juny de 
2019. Considerant el 12 primers mesos com període de carència. Superat aquest 
període s’inicia l’amortització del préstec amb pagament de 72 mensualitats a raó de 
41.666,67€ per mensualitat de capital més interessos.  
 
Es faculta al Molt Il·lustre senyor alcalde per a gestionar, convenir les condicions i per a 
dictar quantes resolucions siguin necessàries per a l’efectivitat i desenvolupament 
d’aquest acord. 
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16.- MODIFICACIÓ DELS ESTATUTS DEL CONSELL MUNICIPA L DE LA 
FORMACIÓ PROFESSIONAL I DE L’OCUPACIÓ DE LLEIDA 
 
Vista la proposta de la Comissió Informativa de Serveis a les Persones i Ocupació, per 
unanimitat s’acorda: 
 
1r. Canviar la denominació de Consell de la Formació Professional i de l’Ocupació de 
Lleida, per la de Consell Municipal de la Formació Professional i de l’Ocupació de Lleida 

2n. Modificar els articles 5, 6, 7, 8, 13, 14 16, 17 i 19 i afegir la disposició addicional 
tercera dels estatuts del Consell de la Formació Professional i de l’Ocupació de Lleida. 

3r. Sotmetre a informació pública les modificacions aprovades en l'acord anterior, per un 
període de trenta dies hàbils a comptar de l'endemà de l'última de les publicacions de 
l'anunci en el Butlletí Oficial de la Província o en el Diari Oficial de la Generalitat de 
Catalunya, als efectes de poder ser examinats i, si escau, formular les reclamacions i 
al·legacions que es considerin pertinents, de conformitat amb el que disposa l'article 
313, en relació amb el 160, del Reglament d'obres, activitats i serveis dels ens locals. 
Les modificacions dels estatuts s'entendran aprovats definitivament si en aquest termini 
no es formulen reclamacions ni al·legacions. 

 
 
17.- CANVI DE TITULARITAT COM A ENTITAT CONSORCIADA  DE L’INSTITUT 
MUNICIPAL D’OCUPACIÓ SALVADOR SEGUÍ DEL CONSORCI XA RXA LOCAL DE 
PROMOCIÓ ECONÒMICA, FORMACIÓ I OCUPACIÓ DE CATALUNY A, A FAVOR DE 
L’AJUNTAMENT DE LLEIDA  
 
Vista la proposta de la Comissió Informativa de Serveis a les Persones i Ocupació, per 
unanimitat s’acorda: 
 
1r. Que l’Institut Municipal d’Ocupació Salvador Seguí es doni de baixa com a entitat 
consorciada i sigui substituït per l’Ajuntament de Lleida. 

2n. Que la Presidència continuï en la persona del Sr. Josep Presseguer Gené, 2n tinent 
d’alcalde de l’Ajuntament de Lleida i actual president del Consorci. 

3r. Que, sense perjudici de la  incorporació de l’Ajuntament al Consorci (en substitució 
de l’IMO)  els efectes econòmics de la incorporació (als efectes del pagament de 
quotes) seran des de l’exercici de 2013. 

 

 

18.-  APROVACIÓ DEL CONVENI ENTRE L’AJUNTAMENT DE L LEIDA I LA 
COORDINADORA D’ONGDS I ALTRES MOVIMENTS SOLIDARIS D E LLEIDA PER A 
L’IMPULS D’ESPAIS DE COORDINACIÓ I PARTICIPACIÓ DEL  TEIXIT SOLIDARI A 
LES TERRES DE LLEIDA 2012  

Vista la proposta de la tècnica de Cooperació Internacional, per unanimitat s’acorda: 



 
 

 10

1r. Aprovar el conveni de col·laboració entre L’AJUNTAMENT DE LLEIDA I LA 
COORDINADORA D’ONGD I ALTRES MOVIMENTS SOLIDARIS DE LLEIDA PER A 
L’IMPULS D’ESPAIS DE COORDINACIÓ I PARTICIPACIÓ DEL TEIXIT SOLIDARI A LES 
TERRES DE LLEIDA, amb les característiques següents per a l’any 2012: 

 

 
Subvenció: 12.000€ 

Proveïdor: Coordinadora d’ONGD i altres Moviments 
Solidaris de Lleida 

NIF G-25562620 
Partida: 05/2323/490.02 

 
 

2n. Es lliurarà una bestreta del 100% de l’esmentada quota dintre del primer trimestre 
d’aquest any, d’acord amb les disponibilitats de tresoreria. 
 
3r. Les justificacions es faran conforme disposa les Bases d’Execució del Pressupost 
Municipal per a l’exercici de 2012. 

 

 
19.- APROVACIÓ DE LA PRÒRROGA DE LES BASES ESPECÍFI QUES DE 
DIFERENTS LÍNIES SUBVENCIONADORES DE LA REGIDORIA D E DRETS CIVILS, 
COOPERACIÓ I IGUALTAT I APROVACIÓ DE LA CONVOCATÒRI A DE 
SUBVENCIONS D’AQUESTES LÍNIES PER A L’ANY 2012  
 
Vista la proposta de la tècnica de Cooperació Internacional, per unanimitat s’acorda: 

1r. Aprovar la pròrroga de les bases específiques de les següents línies 
subvencionadores de la Regidoria de Drets Civils, Cooperació i Igualtat, línies incloses 
en el  “Pla estratègic de subvencions de l’Ajuntament de Lleida 2008-2010”, prorrogat 
mitjançant les Bases d’execució del pressupost municipal per al 2011 i 2012  amb les 
següents especificacions:  
 

1. AJUTS A PROJECTES DE COOPERACIÓ EN POBLES I 
COL·LECTIUS EMPOBRITS ECONÒMICAMENT I SOCIALMENT I 
FORMACIÓ I EXECUCIÓ DE PROJECTES DE 
CODESENVOLUPAMENT. CONVOCATÒRIA ANUAL 2012: 190.000€  
amb càrrec a la partida 05-2323-490.00, dins el pressupost 2012 a 
través de la Regidoria de Drets Civils, Cooperació i Igualtat. 

2. AJUTS A PROJECTES DE SENSIBILITZACIÓ  I FORMACIÓ A LA 
CIUTADANIA DE LLEIDA  ENTORN ALS DRETS HUMANS, LES 
RELACIONS NORD-SUD, LA PROBLEMÀTICA GENERAL DELS 
POBLES I COL·LECTIUS EMPOBRITS I LA LLUITA CONTRA EL 
RACISME I LA XENOFÒBIA. CONVOCATÒRIA ANUAL 2012: 
20.000€  amb càrrec a la partida 05-2323-489.01 dins el pressupost 
2012 a través de la Regidoria de Drets Civils, Cooperació i Igualtat. 

3. AJUTS A PROJECTES D’EMERGÈNCIA I ACCIÓ HUMANITÀRIA. 
CONVOCATÒRIA ANUAL 2012: 18.000€, amb un termini d’execució 
de l´1 de gener de 2012 i fins al 31 de desembre del 2013,  amb càrrec 
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a la partida 05-2323-490.00, dins el pressupost 2012 a través de la 
Regidoria de Drets Civils, Cooperació i Igualtat. 

 
2n. Aprovar la convocatòria pública de les esmentades línies subvencionadores per a 
l’any 2012, que tindran el termini de presentació d’un mes des de l’endemà de la 
publicació de la convocatòria al Butlletí Oficial de la Província. 
 
3r. Aprovar el nomenament de l’Òrgan Instructor de les línies subvencionadores de 
Drets Civils, Cooperació i Igualtat,  en la persona de la regidora Sra. Ma. Rosa Ball 
Papiol. 
 
 
20.- APROVACIÓ DEL PLEC DE CONDICIONS JURÍDIQUES I ECONÒMICO-
ADMINISTRATIVES QUE HA DE REGIR L’ALIENACIÓ, MITJAN ÇANT UN 
PROCEDIMENT OBERT, D’UNA FINCA MUNICIPAL, SITUADA A  LA PDA. TORRES 
DE SANUI (PARCEL·LA 220, POL. 7). INICIAR LICITACIÓ   
 
Vista la proposta de l‘Oficialia Major, per unanimitat s’acorda: 
 
1r. Aprovar nicialment el Plec de condicions Jurídiques i Econòmico-Administratives que 
han de regir l’alienació, mitjançant un procediment obert, amb un únic criteri de valoració 
i el sistema de tramitació ordinària, d’una finca rústica de titularitat municipal, situada a 
la Pda. Torres de Sanui. Aquesta finca té la descripció registral següent:  
 
“Rústica.-  Parcel·la de forma irregular, situada al terme de Lleida, Pda. Torres de Sanui, 
que correspon a una porció de la parcel.la 220 del polígon 7 del Cadastre de Rústica, 
amb una superfície 51.360 m2. Confronta: Al Sud, en part, amb finca de la mercantil 
CATALANA SANUY, SL i en part, amb camí municipal; Nord, en part, amb finca  de la 
mercantil CATALANA SANUY, SL i en part, amb via pecuària de la Generalitat de 
Catalunya; Est, en part,  amb via pecuària de la Generalitat de Catalunya i en part,  amb 
camí municipal; Oest, amb reste de finca municipal de la qual aquesta procedeix.”  
 
Inscripció: pendent d’instrumentar. 
 
Referència cadastral: correspon a una porció de la parcel.la 220 del polígon 7 del 
Cadastre de Rústica. 
 
Tipus de licitació: 73.312,20 €, més la tributació indirecta que sigui d’aplicació. 
  
2n. Sotmetre el Plec de condicions a informació pública per un termini de 20 dies, 
període durant el qual es podran formular reclamacions i al·legacions. 
 
3r.  Aprovar la convocatòria de la licitació per a l’alienació, mitjançant un procediment 
obert , amb un únic criteri de valoració i el sistema de tramitació ordinària, de la finca 
municipal esmentada en el punt primer d’aquest acord.  
 
4rt. Considerar aprovat definitivament el Plec de condicions en el supòsit que no hi hagi 
al·legacions ni reclamacions. 
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5è. Delegar a l’Il·lm. Sr. Alcalde o, si s’escau, a la Junta de Govern Local, per a la 
resolució de les al·legacions i reclamacions que es pugin presentar, així com a per a 
desenvolupar la resta d’actuacions del procés licitatori, així com per a l’adjudicació de la 
finca, d’acord amb les atribucions que li confereix l’art. 21.1.p) de la Llei 7/1985, de 2 
d’abril, reguladora de les Bases del Règim Local. Igualment, facultar a l’Il·lm. Sr. 
Alcalde, amb poders tan amplis com calguin, per a l’execució d’aquest acord i per a 
l’atorgament de l’escriptura pública d’adjudicació de la finca. 
 
 
21.- CONSTITUCIÓ D’UN DRET DE SUPERFÍCIE, A FAVOR DE LA FUNDACIÓ “LA 
FIRA DE LLEIDA FUNDACIÓ PRIVDA”, SOBRE UNA FINCA MU NICIPAL, 
CONFRONTANT AMB EL RECINTE FIRAL, PER TAL DE DESTIN AR-LA A LA 
CONSTRUCCIÓ D’UN PAVELLÓ FIRAL 
 
Vista la proposta de l‘Oficialia Major, per unanimitat s’acorda: 
  
1r. Aprovar la constitució d’un dret de superfície, de caràcter gratuït, a favor de “La 
Fundació La Fira de Lleida”, sobre una finca municipal, situada al carrer Camí de Picos, 
per tal de destinar-la a la construcció d’un Pavelló firal. 
  
2n. La finca sobre la qual es constitueix el dret de superfície té la descripció registral 
següent : 
 
“Finca urbana, solar, situada a Lleida, carrer Camí de Picos, qualificada de Sistema 
d’Equipaments, amb una superfície de 6.303,17 m2. Confronta: Front, l’esmentat carrer; 
Fons, amb finca municipal; Dreta, amb finca municipal; i, Esquerra, amb carrer en 
projecte.” 
 
Inscripció registral: pendent d’instrumentar. 
 
Referència cadastral: pendent d’actualitzar. 
 
3r.  El dret de superfície es cedeix de forma gratuïta per un termini de 50 anys, a 
comptar des de la data de la seva inscripció en el Registre de la Propietat 
 
4t.  L’extinció del dret de superfície pel decurs del termini establert comportarà la de tota 
classe de drets que ostentés el superficiari. 
 
5è. El dret de superfície s’extingirà si l’entitat superficiària no construeix el pavelló firal 
en el termini de 5 anys, des de la data de l’atorgament de l’escriptura pública, o si canvia 
l’ús de la parcel·la. 
 
6è. Quan s’extingeixi el dret de superfície perquè hagi transcorregut el termini, 
l’Ajuntament de Lleida farà seva la propietat d’allò edificat, sense que hagi de satisfer 
cap indemnització. 
 
7è. La constitució del dret de superfície haurà de ser en tot cas formalitzada en 
escriptura pública i, com a requisit constitutiu de la seva eficàcia, inscriure’s en el 
Registre de la Propietat. 
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8è. Sotmetre a informació pública, durant un termini de 30 dies, l’expedient de cessió; a 
tal efecte, es publicarà l’acord al Butlletí Oficial de la Província i al web de la Paeria. 
 
9è. L’eficàcia d’aquest acord restarà condicionada a la inexistència d’al·legacions ni 
reclamacions durant l’esmentat termini d’informació pública. 
 
10è. Delegar en la Junta de Govern Local i/o en l’Il·lm. Sr. Alcalde per a la resolució de 
totes les incidències derivades del present acord. Igualment, facultar a l’Il·lm. Sr. Alcalde 
per a l’atorgament de l’escriptura pública. 
 
 
 
22.-  APROVACIÓ DEL PLEC DE CLÀUSULES ADMINISTRATIV ES PARTICULARS 
PER A LA CONTRACTACIÓ, MITJANÇANT PROCEDIMENT OBERT  AMB 
DIVERSOS CRITERIS D’ADJUDICACIÓ DEL PROJECTE D’ORDE NACIÓ I 
REURBANITZACIÓ DEL ESPAI LLIURE PÚBLIC UBICAT AL CA RRER 
GOVERNADOR MONTCADA, CONEGUT COM A ILLA DE LA MATER NITAT, 
L’EXECUCIÓ DE LES OBRES CONTINGUDES EN AQUEST PROJE CTE AIXÍ COM 
LA CONCESSIÓ ADMINISTRATIVA PER A L’ÚS DE SUBSÒL DE L TERRENY, PER 
A LA CONSTRUCCIÓ, INSTAL·LACIÓ I EXPLOTACIÓ D’APARC AMENT 
SUBTERRANI 
 
Vista la proposta de l‘Oficialia Major, per unanimitat s’acorda: 
 
1r. Aprovar el Plec de Clàusules Administratives Particulars per a la contractació, 
mitjançant procediment obert amb diversos criteris d’adjudicació del Projecte 
d’ordenació i reurbanització del espai lliure públic ubicat al carrer Governador Montcada, 
conegut com a Illa de la Maternitat, l’execució de les obres contingudes en aquest 
Projecte així com la concessió administrativa per a l’ús de subsòl del terreny, per a la 
construcció, instal·lació i explotació d’aparcament subterrani. 
 
2n. Iniciar procediment licitatori, mitjançant procediment obert amb diversos criteris 
d’adjudicació, d’acord amb allò  establert a l’art. 157 del RDL 3/2011, de 14 de 
novembre de la LCSP. 
 
3r. Delegar de forma expressa a la Junta de Govern Local o a l’Alcaldia tots els actes de 
desenvolupament o execució del present acord incloent l’adjudicació, formalització del 
contracte i altres.  
 
 
23.-  RATIFICACIÓ DE REQUERIMENT PREVI A LA INTERPO SICIÓ DE 
CONTENCIÓS-ADMINISTRATIU CONTRA LA RESOLUCIÓ DE 12- 3-2012 DEL 
CONSELLER DE TERRITORI I SOSTENIBILITAT, RELATIVA A  L’APROVACIÓ 
DEFINITIVA DEL PLA GENERAL MUNICIPAL DE LLEIDA PER PRECISAR LA 
REGULACIÓ DEL SÒL NO URBANITZABLE EN RELACIÓ AMB L’ AMPLIACIÓ DELS 
EQUIPAMENTS EXISTENTS (ARTICLES 208, 214 I DT 3A) 
 
Vista la proposta del coordinador tècnic d’Urbanisme, per unanimitat s’acorda: 
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1r. RATIFICAR la formulació del requeriment previ a la interposició del recurs 
contenciós-administratiu contra la resolució de data 12 de març de 2012 del conseller 
de Territori i Sostenibilitat d’aprovació definitiva de  la modificació del Pla general 
municipal de Lleida, per precisar la regulació del sòl no urbanitzable en relació amb 
l’ampliació dels equipaments existents (articles 208, 214 i DT3a). 
 
2n. Notificar l’acord al Servei de Coordinació Jurídica i Recursos del Departament de 
Territori i Sostenibilitat.  
 
 
 
24.- APROVACIÓ PROVISIONAL DEL PLA ESPECIAL URBANÍS TIC  EN SÒL NO 
URBANITZABLE PER LA IMPLANTACIÓ D’UNA ACTIVITAT DE MAGATZEM I 
TALLER DE MANTENIMENT I REPARACIÓ DE XARXES PÚBLIQU ES DE 
SUBMINISTRAMENT D’AIGUA POTABLE A LA PARTIDA CUNILL ÀS, NÚM. 24, 
POL. 11, PARCEL·LA 151 DE LLEIDA  
 
Vista la proposta del coordinador tècnic d’Urbanisme, per unanimitat dels 26 regidors 
presents, que representen la majoria absoluta dels membres de la corporació, s’acorda: 
 
1r.  APROVAR PROVISONALMENT el Pla especial urbanístic en sòl no urbanitzable 
per la implantació d'una activitat de magatzem i taller de manteniment i reparació de 
xarxes públiques de subministrament d'aigua potable, a la partida Cunillàs, núm. 24, 
polígon 11, parcel·la 151 de Lleida, promoguda per Aigües de Lleida UTE. 
 
2n. Traslladar l’acord a la Comissió Territorial d’Urbanisme per a la seva aprovació 
definitiva, d’acord amb el que preveu l’art. 80 del Decret legislatiu 1/2010, de 3 d’agost, 
modificat per la Llei 3/2012, del 22 de febrer, de modificació del text refós de la Llei 
d’urbanisme. 
 
 
25.- APROVACIÓ DE LA SOL·LICITUD DE L’AGÈNCIA CATAL ANA DE L’AIGUA DE 
L’ATRIBUCIÓ PROVISIONAL DE FONS PER MANTENIMENT, CO NSERVACIÓ I 
EXPLOTACIÓ DE L’ESTACIÓ DEPURADORA D’AIGÜES RESIDUA LS (EDAR) DE 
LLEIDA  
 
Vista la proposta del coordinador de Projectes i Obres, per unanimitat s’acorda: 
 
1r. APROVAR l’Estudi Econòmic pel manteniment, conservació i explotació de l’EDAR 
de Lleida per a l’exercici 2012. 
 
2n.  APROVAR  la sol·licitud  a la  l’Agència Catalana de l’Aigua l’atribució de fons per la 
despesa global de l’explotació de l’EDAR de Lleida 2012,  per un import de 
2.450.560,32 € més IVA , corresponents a l’import del manteniment, conservació i 
explotació de l’EDAR de Lleida valorat en 2.356.308 € més IVA, més el 4% de despeses 
per la Direcció d’Explotació per un import de 94.252,32 € més IVA. 
 
3r.  APROVAR  el Pla de reposició i millores EDAR Lleida any 2012 valorat en 461.509 
€ més IVA. 
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4t.   APROVAR la sol·licitud  a l’Agència Catalana de l’Aigua l’atribució de fons de la 
despesa de les propostes de reposició i millores de l’any 2012 per la quantitat de 
461.509 € més IVA . 
 
5è.  APROVAR  el Pla quinquennal de millores per l’EDAR 2012-2016 valorat en 
2.098.537 € més IVA . 
 
6è.  Notificar l’acord als interessats. 
 
 
26.- APROVACIÓ DE L’ADDENDA A LA CLÀUSULA SISENA DE L CONVENI DE 
COL·LABORACIÓ ENTRE L’AJUNTAMENT DE LLEIDA I L’ASSO CIACIO INSTITUT 
CATALÀ D’ORNITOLOGIA, PER A L’ESTABLIMENT D’UNA EST ACIÓ 
D’ANELLAMENT AL PARC DE LA MITJANA  
 
Vista la proposta del regidor de Medi Ambient i Horta, per unanimitat s’acorda: 
 
Ratificar el text de l’Addenda a la clàusula sexta del Conveni de col·laboració a 
subscriure entre d’Excel·lentíssim l’Ajuntament de Lleida i l’Associació Institut 
Català d’Ornitologia. 
 
 
27.- APROVACIÓ INICIAL DE LA MODIFICACIÓ DELS ESTAT UTS DEL 
CONSORCI PER A LA PROTECCIÓ, GESTIÓ I DESENVOLUPAME NT DE 
L’ESPAI NATURAL MAS DE MELONS-ALFÉS  
 
Vista la proposta del regidor de Medi Ambient i Horta, per unanimitat s’acorda: 
 
1r. Aprovar inicialment els nous estatuts del Consorci per a la protecció, gestió i 
desenvolupament de l’espai natural Mas de Melons-Alfés  

 
2n. Sotmetre a informació pública els estatuts aprovats en l'acord anterior, per un 
període de trenta dies hàbils a comptar de l'endemà de l'última de les publicacions de 
l'anunci en el Butlletí Oficial de la Província o en el Diari Oficial de la Generalitat de 
Catalunya, als efectes de poder ser examinats i, si escau, formular les reclamacions i 
al·legacions que es considerin pertinents, de conformitat amb el que disposa l'article 
313, en relació amb el 160, del Reglament d'obres, activitats i serveis dels ens locals. 
Els estatuts s'entendran aprovats definitivament si en aquest termini no es formulen 
reclamacions ni al·legacions. Procedir posteriorment a  la publicació preceptiva 
d’aquests Estatuts.  

 
3r. Facultar l’alcalde per a la signatura de tots els documents que siguin necessaris per 
a la complementació de l’expedient. 
 
 
28.- DECLARACIÓ CONJUNTA A FAVOR DE L’APROVACIÓ DE LA DECLARACIÓ 
DE VIC PEL COMPROMÍS LOCAL ENVERS RIO+20: CAP AL BO N GOVERN 
AMBIENTAL I L’ECONOMIA VERDA 
 
Atès que ja han  transcorregut dues dècades d'ençà de la Cimera de la Terra de 1992, 
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que va marcar un punt d'inflexió en la manera d'abordar l'encaix del medi ambient en la 
societat i que va inspirar la constitució de la Xarxa, de Ciutats i Pobles cap a la 
Sostenibilitat i la economia verda, els membres d’aquesta xarxa van aprovar en el marc 
de la la celebració el passat mes de febrer de la seva 12 Assemblea General,  la 
Declaració de Vic pel compromís local envers Rio+20: cap al bon govern.  
 
 
La Declaració de Vic acorda entre altres aspectes,  
  

• POTENCIAR les polítiques de sostenibilitat municipal des del convenciment de la 
seva idoneïtat com a eix vertebrador del bon govern ambiental local, entenent 
que constitueixen una estratègia que coincideix plenament amb els criteris 
d'eficiència i estalvi de recursos aplicable a la situació econòmica actual. 

• DESENVOLUPAR la potencialitat màxima dels municipis en tots aquells camps 
generadors d'activitat econòmica verda relacionats amb el desenvolupament 
sostenible. 

• ESTIMULAR la coordinació entre les administracions locals, supramunicipals i 
nacional en l'àmbit de Catalunya, per tal de crear sinergies que incideixin en un 
avançament net en desenvolupament sostenible i garanteixin l'eficiència dels 
recursos invertits, econòmics, humans i d'organització. 

 

Atès que aquesta declaració, juntament amb el suport dels municipis, s’ha presentat a la 
Cimera de les Nacions Unides pel desenvolupament sostenible: RIO+20 celebrada els 
dies 20 al 22 de juny amb l’objectiu de renovar el compromís polític pel 
desenvolupament sostenible, tot avaluant els avanços i les llacunes en la implementació 
dels compromisos que es van acordar en les anteriors conferències i plantejant els 
reptes nous i emergents a fer front, essent els principasl temes tractats: l’economia 
verda en el context del desenvolupament sostenible i l’eradicació de la pobresa, així 
com el marc institucional per al desenvolupament sostenible. 

 
Per unanimitat s’acorda aprovar la següent proposta dels portaveus dels grups 
municipals d’aquest Ajuntament de Lleida: 
 
1er. Aprovar la Declaració de Vic, pel compromís local envers Rio+20: cap al bon 
govern ambiental i la economia verda proposat per la Xarxa de Ciutats i Pobles cap a la 
Sostenibilitat. 
 



 
 

 17 

2on. Comunicar aquest acord a la Secretaria Tècnica de la Xarxa de Ciutats i Pobles 
cap a la Sostenibilitat.  
 
 
29.- MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE CIU A FAVOR DE LA DELEGACIÓ DE VOT 
DELS CÀRRECS ELECTES DELS ENS LOCALS  
 
Per unanimitat s’acorda aprovar la següent moció presentada pel Grup Municipal de 
CiU: 
 

1. Instar al Govern espanyol que, d’acord amb allò que disposa la Llei Orgànica 
3/2007, de 22 de març a la seva Disposició Final setena, promogui les 
modificacions legislatives, que permetin fer efectiu el dret, dels i les càrrecs 
electes dels ens locals, que gaudeixin de permisos de maternitat i paternitat o 
que es trobin en situació de baixa per malaltia greu, de votar en els Plens de les 
Corporacions Locals. 

 
2. Demanar també a tots els grups parlamentaris presents a les cambres 

legislatives que es predisposin amb la sensibilitat i receptivitat que reclama un 
consens suficient per assolir aquest objectiu. 

 
3. Instrumentar legalment aquells mitjans que possibilitin el vot no presencial als 

òrgans de govern dels quals es formi part. 
 

4. Adoptar el compromís d’impulsar la modificació del Cartipàs Municipal vigent a 
l’Ajuntament de Lleida, en el moment que la legislació ho permeti, per tal de 
traslladar al nostre àmbit local l’efectivitat immediata d’aquest dret. 

 
5. Traslladar els anteriors acords a la Presidència del Govern espanyol, a la 

Presidència del Congrés dels Diputats i a la del Senat, a la Presidència del 
Govern i a la del Parlament de Catalunya, a tots els grups parlamentaris, així 
com a les dues entitats municipalistes de Catalunya l'ACM i la FMC- i d'àmbit 
estatal - la FEMP. 

 
 
30.- MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE CIU PER A L'ADHESI Ó A L'ASSOCIACIÓ 
DE MUNICIPS PER LA INDEPENDÈNCIA  
 
Amb 6 vots a favor del Grup Municipal de CiU i  20 vots en contra dels grups municipals 
del PSC i PP, s’acorda rebutjar la següent moció presentada pel Grup Municipal de CiU: 
 
Primer.  Adherir-se a l’Associació de Municipis per la Independència constituïda a Vic en 
data 14 de desembre de 2011. 
 
Segon.  Aprovar els Estatuts que regulen l’Associació. 
 
Tercer. Facultar al senyor Alcalde per signar els documents necessaris per a l’efectivitat 
dels precedents acords. 
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Quart. Delegar en el senyor Alcalde per representar aquest Ajuntament davant 
l’Associació amb totes les facultats previstes en els Estatuts. 
 
Cinquè.  Remetre certificat de l’acord a la presidència de l’Associació de Municipis per la 
Independència domiciliada al C. Ciutat, 1, 08500 Vic i també a la Direcció General 
d’Administració Local del Departament de Governació de la Generalitat de Catalunya. 
 
 
31.- MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE CIU EN DEFENSA DEL  CATALÀ A LA 
FRANJA  
 
Amb 20 vots a favor dels grups municipals de CiU i PSC i 6 abstencions del Grup 
Municipal del PP, s’acorda aprovar la següent moció presentada pel Grup Municipal de 
CiU:  
 

1. Demanar al Govern d’Aragó que respecti i utilitzi la denominació científica 
internacional de la llengua parlada a la Franja, el català, com a riquesa 
patrimonial cultural a protegir i fomentar, compartida amb Catalunya, País 
Valencià, Illes Balears, la Catalunya Nord, l’Alguer, el Carxe i Andorra. 
 

2. Demanar al Govern d’Aragó que no iniciï el tràmit parlamentari d’aquest 
Avantprojecte de llei de llengües en la redacció actualment coneguda. 
 

3. Demanar al Govern d’Aragó que implementi l’ensenyament obligatori del català 
als centres educatius dels municipis de la Franja, per respecte als drets 
lingüístics dels parlants i per garantir-ne el seu coneixement i pervivència. 
 

 
4. Demanar al Govern d’Aragó que mantingui els diferents projectes educatius 

bilingües (català- castellà) i trilingües (anglès-català-castellà) implementats en 
alguns centres educatius de la Franja, respectant la voluntat de la comunitat 
educativa del territori. 

 
5. Demanar al Govern d’Aragó que reconegui l’Institut d’Estudis Catalans com a 

autoritat acadèmica competent, així reconegut jurídicament en norma estatal, 
considerant també la normativització dialectal que l’IEC contempla, defensa i 
protegeix.  
 
 

6. Demanar al Govern d’Aragó que vetlli per emprar criteris científics a l’hora de 
reglamentar la seva política lingüística, en considerar que aquesta ha de ser de 
respecte, de foment i de promoció, i sempre basada en criteris filològics 
reconeguts i defensats per la comunitat acadèmica. 
 

7. Donar trasllat d’aquests acords al Govern d’Aragó i als Consells comarcals de la 
Franja (amb traducció al castellà). 
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32.- MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE CIU PER LA CREACIÓ  D’UNA BORSA DE 
TREBALL DE TITULATS I PROFESSIONALS ESPORTIUS OBERT A A LES 
ENTITATS I  CLUBS 
 
Per unanimitat s’acorda aprovar la següent moció presentada pel Grup Municipal de 
CiU: 
 
Que l’Ajuntament de Lleida estableixi un mecanisme de cooperació amb entitats i clubs 
esportius per tal que aquests currículums de professionals qualificats, dipositats en les 
dependències municipals, es puguin oferir a les entitats esportives de la ciutat amb una 
borsa de treball, coordinada des de de l’Institut Municipal d’Ocupació Salvador Seguí, 
sempre i quan els candidats ho autoritzin i respecti els límits de la legalitat vigent. 
 
 
33.- MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PP RELATIVA A LA CANDIDATURA DEL 
CONJUNT MONUMENTAL DEL TURÓ DE LA SEU VELLA COM A P ATRIMONI 
MUNDIAL 
 
Per unanimitat s’acorda aprovar els següents punts moció presentada pel Grup 
Municipal del PP: 
 
“PRIMER.- L’Ajuntament de Lleida, com a membre titular del Consorci del Turó de la 
Seu Vella conjuntament amb la Generalitat, seguirà impulsant l’elaboració del dossier i 
la documentació necessària per a donar fermesa a la candidatura del Conjunt 
Monumental del Turó de la Seu Vella com a Patrimoni Mundial, dossier en el qual ja 
s’està treballant per part del consell científic del Consorci i part de la Càtedra Unesco de 
la UdL. Aquesta documentació i la corresponent sol·licitud serà presentada pel 
Departament de Cultura, mitjançant  la  Direcció General del Patrimoni Cultural, al 
Consejo del Patrimonio Histórico perquè inclogui el Conjunt Monumental del Turó de la 
Seu Vella a la llista indicativa del Patrimoni Mundial.  
 
.../... 
 
TERCER.- Demanar al Govern de la Generalitat i al Govern de l’Estat que en els seus 
respectius pressupostos continuïn prioritzant la restauració i recuperació del Conjunt 
Monumental de la Seu Vella. 
 
QUART.- Traslladar aquest acord al Consorci del Turó de la Seu Vella; al Consell Cívic i 
Social; al Consell Científic del Turó de la Seu Vella; al Departament de Cultura de la 
Generalitat de Catalunya i al Ministerio de Educación, Cultura y Deporte”. 
 
Amb 12 vots a favor dels grups municipals de CiU i PP i 12 vots en contra del Grup 
Municipal del PSC, s’acorda rebutjar el següent punt: 
 
“SEGON.- L’Ajuntament de Lleida procedirà a revisar l’actual Pla Especial del Turó de la 
Seu Vella, en coordinació amb el Consorci, amb l’objectiu d’adaptar-lo als nous usos i la 
planificació actual com a element fonamental del Conjunt Monumental del Turó de la Seu 
Vella”. 
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34.- MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PSC A FAVOR DE LE S POLÍTIQUES 
D’INCENTIUS DELS SERVEIS D’INSERCIÓ EN LES EMPRESES  I DELS CENTRES 
ESPECIALS DE TREBALL  
 
Per unanimitat s’acorda aprovar la següent moció presentada pel Grup Municipal del 
PSC: 
 

1. L’Ajuntament de Lleida es compromet a potenciar clàusules socials que permetin 
una discriminació positiva en la compra de serveis i productes que produeix el 
Tercer Sector i de manera especial els Centres Especials de Treball d’iniciativa 
social i a seguir reservant contractes de manteniment i de serveis als Centres 
Especials de Treball de Lleida.  

 
2. Instar al Govern de l’Estat a dotar el finançament establert normativament, 

incorporant criteris de discriminació positiva per als col·lectius amb discapacitat 
amb especials dificultats. 

 
3. Instar al Govern de la Generalitat a complementar i administrar els recursos 

necessaris per garantir el finançament dels Centres Especials de Treball i els 
Serveis d’inserció a l’empresa ordinària, d’acord amb criteris de discriminació 
positiva, i segons la moció aprovada per unanimitat al Parlament en la sessió del 
22 de desembre de 2011. 

 
4. Instar al Govern de la Generalitat a la creació d’un Pla català de polítiques 

actives per a les persones amb discapacitat, que contempli un model global que 
asseguri la continuïtat dels Serveis d’inserció laboral a la empresa ordinària, amb 
eines com el  treball amb suport, i dels Centres especials de Treball, aprovada 
de forma consensuada amb el sector. 
 

5. Traslladar aquest acord al Minsteri d’Ocupació i Seguretat Social al departament 
de Benestar social i família i l Federació Lleidatana d’entitats d’atenció a les 
persones amb discapacitat (ALLEM). 
 

 
35.-  MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PSC PER DONAR SU PORT A LA 
INICIATIVA DE DESENVOLUPAMENT DE FÒRMULES DE GESTIÓ  PUBLIC-
PRIVADES PER A LA REACTIVACIÓ ECONÒMICA 
 
Amb 13 vots a favor del Grup Municipal del PSC i 12 vots en contra dels grups 
municipals de CiU i PP, s’acorda aprovar la següent moció presentada pel GM del PSC: 
 
PRIMER.- Demanar als grups polítics amb representació al Parlament de Catalunya que 
recolzin la proposició de llei de regulació de les Àrees de Promoció de l’Economia 
Urbana, (APEU) per aconseguir que els  municipis es dotin d’un marc normatiu per 
fomentar l’economia de proximitat i la col.laboració público-privada per a la promoció 
econòmica. 
 
SEGON.-  Instar al Govern de l’Estat a incorporar en la Ley Reguladora de Haciendas 
Locales instruments per facilitar la col·laboració públic-privada per facilitar el 
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finançament i la promoció de les Àrees de Promoció de l’Economia Urbana (APEU), de 
manera que es puguin aplicar polítiques fiscals de recolzament a les mateixes. 

 
TERCER.- Traslladar aquesta moció al Govern de l’Estat, al Govern de la Generalitat i 
als Grups Parlamentaris del Parlament de Catalunya,  del Congrés de Diputats i del 
Senat.  
 
 
36.- MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PSC EN FAVOR D’UN  GRAN ACORD PER 
AL PACTE FISCAL A CATALUNYA 
 
Per unanimitat s’acorda aprovar els següents punts de la moció presentada pel Grup 
Municipal del PSC: 
 
“1.Demanar al Govern de la Generalitat i al conjunt de les forces polítiques amb 
representació al Parlament de Catalunya que consensuïn un Pacte Fiscal destinat a 
millorar el finançament de Catalunya per obtenir els recursos suficients per garantir el 
desenvolupament econòmic del país i mantenir el nivell de prestacions socials, 
sanitàries i educatives.  

.../...  
 
3.Donar trasllat d’aquests acords al  Govern de la Generalitat i als diferents grups amb 
representació al Parlament de Catalunya”. 
 
Amb 13 vots a favor del Grup Municipal del PSC, 6 vots en contra del Grup Municipal de 
CiU i 6 abstencions del Grup Municipal del PP, s’acorda aprovar el següent punt: 
.../... 
“2 .Recolzar una proposta de Pacte Fiscal que ha de permetre assolir noves cotes de 
finançament, resoldre els desequilibris fiscals existents i dotar-nos de mecanismes 
propis com una Agència Tributària Catalana, en el marc de l’Estatut de Catalunya “.  
 
 
37.-  MOCIÓ DELS GRUPS MUNICIPALS DEL PSC, CiU i PP  RELATIVA AL 
TRACTAT SOBRE COMERÇ D’ARMES 
 
Per unanimitat s’acorda aprovar la següent moció presentada pels grups municipals del 
PSC, CiU i PP: 
 
1r.  Demanar al Ministre d’Afers Exteriors del Govern de l’Estat que s'asseguri que el 
Tractat sobre el Comerç d'Armes (TCA) inclogui : 

 
1.1 Una "Regla d'Or" del Dret Internacional dels Drets Humans i el Dret 

Internacional Humanitari que prohibeixi que s'autoritzi una transferència 
d'armes quan existeixi un risc substancial de les armes objecte de la 
transferència s'utilitzaran per cometre, o facilitar que es cometin, violacions 
greus del Dret Internacional dels Drets Humans i el Dret Internacional 
Humanitari.  

1.2 Una cobertura exhaustiva que inclogui controls sobre totes les armes, 
municions, armament i materials connexos i sobre totes les transferències. 
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1.3 Regulacions sòlides en els sistemes de concessió de llicències, transparència 
i presentació d'informes. 

 
2n. Donar suport a la Proposició no de Llei sobre l’impuls de les negociacions del 
Tractat sobre el Comerç d’Armes publicada al BOE núm. 105 de juny de 2012. 

 
3r. Trametre copia d’aquest acord a la Xarxa d’Alcaldes per la Pau ( Mayors for Peace) 
de la qual aquest ajuntament és membre . 
 
4t. Trametre còpia d’aquest acord al Ministeri d'Afers Exteriors i de Cooperació, a la 
Comissió d’Assumptes Exteriors de les Corts Generals, al Parlament de Catalunya, a 
Amnistia Internacional delegació de Lleida, al Fons Català de Cooperació, a la 
Coordinadora d’ONGD I altres Moviments Solidaris de Lleida, així com donar 
coneixement a la ciutadania a través del mitjans de comunicació públics de la ciutat. 
 
 
 
INTERVENCIONS 
 
Punt núm. 15.  Expedient d’operació de crèdit de l’ Empresa Municipal d’Uranisme, 
SL 

El Sr. Vilella  explica que aquesta operació de crèdit està fonamentada per atendre les 
despeses  derivades de l’execució dels diversos plans de barris.  Suposa un total de 6 
milions d’euros: tres  a llarg termini i tres a curt termini. Explica els problemes que té la 
Generalitat per pagar la seva part (el 50%), en relació amb les inversions previstes per a 
aquest any.  L’Ajuntament només tenia dos opcions: deixar sense acabar  les obres 
previstes o assumir el cost total de les obres.  Hem optat per la segona opció i per això 
cal formalitzar el crèdit que ara serà votat.  L’equip de govern no ha garantit que aquest 
crèdit s’amortitzarà quan la Generalitat pagui el deute que té pendent amb l’EMU pels 
plans de barris. Cal continuar les obres dels plans de barris i per això no s’oposen a la 
renovació del crèdit. No tenen clar que el crèdit s’amortitzi quan la Generalitat pagui  
l’EMU hi ha  la possibilitat que el crèdit es destini a altres deutes i que així augmenti el 
deute que té l’empresa, que ja és força elevat. Per això s’abstindran de votar. 

El Sr. Postius  diu que el seu grup també optarà per l’abstenció. Consideren que de la 
renovació de la pòlissa se n'hauria d’haver informat prèviament el Consell 
d’Administració de la societat; no s’ha  complert el compromís d’informació que s’havia 
acordat al renovar el Consell. També lamenta que no se’ls hagués dit res sobre aquesta 
qüestió en la darrera reunió  amb la consellera delegada i el director dels plans de barris 
(reunió que van tenir la setmana passada). En la Comissió d’Economia es va demanar 
informació sobre la càrrega financera que suposaria aquesta operació. Es va dir que, 
com que no se sabia quan pagaria la Generalitat, no era possible avaluar el cost 
financer.  En el pitjor dels supòsits, podria costar 741.000 euros en concepte 
d’interessos.  

La Sra. Camps  diu que no s’augmenta el deute de l’EMU, sinó que es renegocia un 
deute existent; s’ha renegociat perquè el banc no sap quan cobrarem de la Generalitat. 
El problema no és la manca de pagament d’enguany,  sinó que no ens han pagat des 
de l’any 2010 els deutes contrets en relació amb els plans de barris. La Generalitat està 
creant una incertesa creixent i preocupant per no atendre les seves obligacions. Explica 
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al Sr. Postius que en el darrer Consell d’Administració no se sabien les propostes de 
Bankia, perquè no havia vençut la pòlissa. El tema s’ha debatut en la Comissió 
Informativa. Demana a CiU que faci l’esforç de demanar a la Generalitat que ens pagui, 
així ens estalviarem interessos.  

El Sr. Vilella  diu que no ha dit que aquesta pòlissa incrementi el deute de l’EMU (va 
quedar clar que es tractava d’una renovació). No els va quedar clar si la pòlissa 
s’amortitzaria en el moment que la Generalitat pagués el seus deutes. El deute 
augmentarà si després els diners de la pòlissa es fan servir per a altres finalitats.  

La Sra. Mínguez  diu que en la Comissió es va llegir textualment que el deute que la 
Generalitat té actualment amb l’EMU puja a 6,1 milions d’euros, fruit de les inversions 
dels plans de barris. Es va aplicar expressament el compromís de l’EMU d’amortitzar el 
préstec a mesura que la Generalitat vagi fent els pagaments pendents. Així ho diu 
l’informe i constarà en l’acta.  

S’aprova amb 14 vots a favor del Grup Municipal del PSC i 12 abstencions dels grups 
municipals de CiU i PP.  

 

Punt núm. 30.  Moció del Grup Municipal de CiU per a l’adhesió a l’Associació de 
Municipis per la Independència 

El Sr. Postius  agreix al grup de CiU que li hagi encarregat defensar aquesta moció. 
Explica que, el 10 de juliol de 2011, més d’un milió de persones van sortir al carrer per 
reivindicar el dret del poble de Catalunya a decidir lliurement el seu futur (arran de la 
sentència del TC sobre l’Estatut de Catalunya). Creu que entre la ciutadania de 
Catalunya  creix la idea de les limitacions que l’actual marc jurídic suposa en relació 
amb l’autogovern del nostre país. Creu que la sentencia del TC va retallar greument 
aspectes claus de l’autonomia de Catalunya, aprovats per referèndum. Fa referència a 
la sentència recent  del TS contra la immersió lingüística que qualifica de lamentable.  
L’Administració de l’Estat ha endegat una política de laminació de la nostra capacitat 
d’autogovern (en matèria de finançament, d’endeutament, etc.). Creu que  patim un 
espoli fiscal equivalent al 9% del PIB anual. Considera que, davant aquesta situació, els 
ajuntaments no podem mostrar-nos indiferents. Lleida, capital de la Catalunya interior, 
tampoc pot fer-ho. Creu que estem en un procés d’involució i tenim el deure moral de 
defensar l’autogovern i les institucions catalanes. Llegeix la part dispositiva de la moció 
que està transcrita en l’acta.  Diu que l’Associació no té un color polític únic i en formen 
part ajuntaments governats pels PSC, ERC o CiU. Es vol fer un ampli espai de debat 
per compartir idees i eines de gestió,  perquè Catalunya exerceixi el seu dret a decidir 
sobre el seu futur com a nació o sobre els seus recursos econòmics. S’ha de fer de 
manera democràtica, pacífica i amb grans consensos.  Creu que el procés de transició 
nacional avança inexorablement entre la societat catalana, tal  com reflecteix el 
baròmetre del CEO on més de la meitat dels enquestats van dir que votarien 
afirmativament en un referèndum per la independència. Més de la meitat dels municipis 
de Catalunya formen part de l’Associació de Municipis per la Independència, tal com ho 
fan gran part dels consells comarcals i la Diputació de Lleida. Són institucions que 
representen més de 2,3 milions de catalans. El debat és al carrer i no podem mirar en 
una altra direcció. Els ajuntaments hem de contribuir a la llibertat del país i al pacte 
fiscal. Creu que no és procedent el posicionament d’alguns partits que diuen que, en un 
context de crisi econòmica, ara no toca fer aquest debat. Creu que part de la crisi 
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econòmica de Catalunya ve donada per la dependència que té de l’Estat que l’ofega 
econòmicament. Demana que el Ple de la Paeria no quedi al marge d’aquest debat. Per 
això demana el vot favorable o l’abstenció del Govern,   perquè Lleida es pugui adherir a 
l’Associació. Demana valentia i que es voti en consciència en favor de Catalunya. Es 
remet a la cita del cronista Muntaner sobre la capitalitat de Lleida en la terra ferma.  

El Sr. alcalde  diu que està molt content, perquè per primera vegada sent a un regidor 
de CiU citar la frase del cronista Muntaner sobre la capitalitat de Lleida. L’alcalde ha 
repetit manta vegades aquesta frase i n’està convençut. Alguna cosa nova s’ha 
aconseguit.  

El Sr. Padilla  agraeix que puguin parlar en el mateix torn dos representants de CiU. El 
debat sobre l’encaix de Catalunya a l’Estat ha estat general, hi han participat tots els 
partits. No tots tenim les mateixes sensibilitats. Els dos regidors d’Unió (tot i que votaran 
a favor de la moció) han defensat sempre que l’encaix de Catalunya amb Espanya es 
faci mitjançant un Estat confederal; així està acordat pel partit des de l’any 1.931. Creu 
que és la més justa  per a Catalunya i la més solidària amb l’Estat. En alguns estats 
d’Europa s’està discutint quin serà el futur de les nacions (com en els casos d’Escòcia, 
de Bèlgica o alguns landers Alemanys). Creu que l’Ajuntament de Lleida ha d’estar en el 
fòrum de l’Associació, per defensar els diferents posicionaments  dels partits, entre els 
quals està la via federal del PSC. També creu que una part de la crisi econòmica de 
Catalunya es deu a un règim fiscal injust.  

El Sr. Vilella  explica que el PP en el seu conjunt (i el Grup Municipal del PP a Lleida) 
han tingut un posicionament clar i ferm en contra de la independència de Catalunya. 
Creuen en Catalunya dintre d’un Estat que garanteixi la identitat pròpia de cadascuna de 
les nacionalitats que en formen part i integrada a la UE. Creuen en una Catalunya 
integradora i no excloent, sentint-nos al mateix temps catalans i espanyols. No imaginen 
una Catalunya sense Espanya ni una Espanya sense Catalunya. Diu que CiU arracona 
el seu discurs conciliador i s’aboca a posicionaments excloents. Es pretén que ens 
incorporem a una Associació creada per un contestatari alcalde de Vic que s’allunya de 
l’ideari del seu propi partit. Els lleidatans estan preocupats per la recuperació econòmica 
i la creació d’ocupació. Catalunya ha de ser líder i motor d’Espanya, sense generar 
confrontacions entre els ciutadans amb propostes com la d’avui. Les regles 
democràtiques vigents fan que ara el dret a decidir, tal  com es planteja, sigui inviable. 
Es pot exigir aquest dret , democràticament, però el seu exercici és totalment il·legal. 
Cal garantir la defensa de l’ordenament jurídic i l’ordre constitucional, que ens han fet 
assolir les majors cotes de llibertat i autonomia de la història. CiU defensa ara el mateix 
que ERC o SI; s’han de posicionar sense embuts i dir si el seu objectiu polític és la 
independència de Catalunya. Aquests debats s’han de fer al Parlament. Portar mocions 
com aquesta al Ple és una manera d’evitar que es parli de les qüestions que  realment 
preocupen els lleidatans. Votaran en contra de la moció. 

La Sra. Camps  diu que el seu grup votarà en contra de la moció que ha estat 
defensada amb vehemència i emoció pel Sr. Postius, de manera legítima. No estan 
d’acord ni amb la forma ni amb el fons. Diu que els socialistes se senten profundament 
catalanistes,  però no contra ningú. Volen defensar el país i queda molt per recórrer. Diu 
que CiU no vol entrar en un debat sobre l’encaix de Catalunya amb Espanya,  atès que 
el que defensen és separar-se. El PSC sí que està compromès amb el debat, amb totes 
les alternatives democràtiques i plurals. El debat ha de ser sobre aquest encaix, en el 
qual cal creure-hi. Queden moltes coses per millorar en matèria d’autogovern i de 
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finançament; per això han presentat en el Ple una moció sobre el pacte fiscal. No estan 
per aventures independentistes que no suposen cap solució; es vol fer entendre que 
Catalunya està en crisi, perquè no és independent. Creu que aquest posicionament és 
demagògic i simplista, que no concorda amb la realitat de la ciutadania, que té greus 
problemes per tirar endavant. Creu que CiU és incongruent, en tant que pacta els 
pressupostos amb el PP, governa amb ells en algunes institucions i han tingut el suport 
del PP moltes vegades durant els 23 anys de govern anteriors. Diu que poden optar per 
tenir altres socis per garantir el govern de Catalunya o d’altres administracions. 
Trobaran al PSC per aconseguir un millor finançament o una millor manera de governar. 
El camí no es fomentar l’enfrontament entre independentistes i espanyolistes. Cal 
convèncer els governs que hi ha un altre sistema de creixement econòmic que no passa 
pels ajustaments i per les retallades.  La independència no és cap solució màgica.  
Comenta l’enquesta del CEO en la qual també es reflectia que un 52% dels enquestats 
no estaven a favor  que Catalunya fos un Estat independent.  Diu que no és gaire 
coherent que CiU  demani que els regidors del PSC no votin per disciplina del partit, 
quan els regidors del Grup Municipal de CiU sempre han votat en contra de les 
reivindicacions que es fan qüestionant polítiques del Govern de la Generalitat, sense 
separar-se ni un mil·límetre de les consignes oficials.  Els regidors del PSC votaran amb 
el ple convenciment  que aquest camí no és  l’adequat per a Catalunya. Sovint el grup 
del PSC ha votat en benefici de la ciutat,  encara que fos de forma crítica amb governs 
afins. Comenta al Sr. Padilla les declaracions fetes pel Sr. Duran Lleida en les que diu 
que la independència no convé a Catalunya.  

El Sr. Postius  diu que el PP és coherent amb els seus plantejaments i no creu que 
valgui la pena dedicar-los temps del debat. Creu que el PSC ha de decidir quina és la 
seva alternativa de futur en relació amb Catalunya. També els socialistes tenen al PP de 
soci de govern al País Basc o han votat al costat dels interessos de l’Estat al Congrés 
dels Diputats després d’haver votat una altra cosa al Parlament de Catalunya. CiU no 
incita al radicalisme ni planteja declarar la independència de manera unilateral. 
Proposen adherir-se a una entitat que engloba més de la meitat dels municipis de 
Catalunya i la major part dels consells comarcals. Llegeix els objectius de l’Associació 
que se centren en constituir-se com un gran espai de debat. No creu que proposin cap 
actitud radical: parlar, discutir i donar la veu al poble català no és cap actitud radical. 
Negar el debat és autoritarisme. Diu que el vot en contra del PSC els  fa estar avui al 
costat del PP, una vegada més. Cal que decideixin si en qüestions nacionals estan al 
costat del país o dels interessos del PSOE; si estan al costat de la societat civil o dels 
que defensen una visió centralista de l’Estat.  Perquè hi hagi un pacte federal (o 
confederal) cal que primer hi hagi estats independents, en  igualtat de condicions. 
Primer, Catalunya ha de poder tenir la seva pròpia independència i després, de manera 
bilateral, cal cercar acords amb l’Estat. Creu que el sentiment independentista de la 
ciutat de Lleida és evident; l’adhesió a una associació que fomenti el debat sobre 
aquesta qüestió no fa cap mena de mal. Ser dins d’aquest àmbit permet opinar i 
escoltar. Lamenta que el PSC no estigui a l’alçada de la situació i voti igual que el PP. 

El Sr. Padilla  està d’acord amb la intervenció del Sr. Postius. Creu que el grup del PSC 
no és el més adequat per parlar de contradiccions. Al Ple s’han aprovat molts acords en 
defensa dels interessos de Catalunya i després els diputats del PSC a Madrid han votat 
el contrari. Esmenta com a exemple  les declaracions del Sr. Montilla en què 
qüestionava la constitucionalitat del pacte fiscal. Unió no vol un debat entre 
independentistes i no independentistes; volen que Catalunya tingui el dret inalienable a 
decidir el seu futur (dret a l’autodeterminació). El poble de Catalunya és qui ha de 
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decidir. UDC, des de l’any 1931, ha defensat la via confederal per la convivència amb 
dignitat. Creu que algun dels regidors del PSC estan en la línia de participar en els 
fòrums de debat sobre el futur nacional de Catalunya.   

El Sr. Vilella  diu que CiU, amb mocions com aquesta, pretén dinamitar la convivència 
que hi ha a l’Ajuntament. En el debat de l’estat de la ciutat defensaven fer propostes 
constructives sobre la ciutat; es va dir que no es volia fer política apocalíptica.  Ara és 
CiU qui fa propostes destructives. Diu que cansa sentir parlar d’espoli fiscal o  que 
Espanya ens roba.; creu que és un missatge desfasat. Comenta les xifres que el Govern 
d’Espanya destina a pagar els pensionistes catalans o les  prestacions d’atur generades 
a Catalunya. Tenir la “clau de la caixa” també suposa fer-se càrrec de les obligacions de 
pagament. Retreu al Sr. Padilla que voti a favor de la moció i a favor de la 
independència. Explica que el Sr. Josep Maria Pelegrí va declarar que la via de la 
independència no està prevista en els estatuts de CDC;  UDC tampoc preveu en els 
seus estats que sigui un partit independentista; el full de ruta de CiU no preveu la 
independència com a objectiu i per això el debat acaba aquí. Si creuen en la 
independència els  demana que ho facin constar en el seu programa electoral i no 
enganyin la ciutadania.  

La Sra. Camps  diu que els posicionaments estan prou clars. Diu que CiU no ha tingut 
mai cap problema en votar al costat del PP; el fet que el Sr. Mas voti els pressupostos 
juntament amb el PP afecta també qüestions nacionals. Les polítiques socials o les 
infraestructures a Catalunya són també qüestions nacionals. Els símbols no són 
l’autentica qüestió nacional: ho són les persones. Creu que la incoherència és un greu 
problema del grup de CiU. Creu que les declaracions del Sr. Duran Lleida són molt 
sensates i les ha esmentat perquè hi estan d’acord. Continua pensant que les propostes 
de CiU són radicals i esmenta també com a exemple la proposta alternativa a la moció 
sobre el pacte fiscal en què es parlava de 300 anys d’ocupació. Creu que no és moment 
de victimisme i de culpabilitzar Madrid  de tot. Això atia la confrontació amb els 
espanyolistes i els  permet trobar sempre un culpable a qui carregar els mals de la crisi 
econòmica. Reitera el seu vot en contra. 

El Sr. Postius  diu que cal deixar clar que el pacte fiscal ha de servir per poder disposar 
de la “clau de la caixa” dels nostres diners; no volem pidolar a ningú, sinó disposar dels 
nostres impostos. La independència evitarà que els tribunals de Madrid ens diguin en 
quina llengua hem d’educar els nostres fills o que justifiquin invasions de competències 
constants. Diu al Sr. alcalde que és benvingut en la defensa del pacte fiscal; fa tres anys 
que va desqualificar les consultes sobre la independència i ara dóna la benvinguda a la 
presentació de l’Assemblea Nacional de Catalunya a Lleida. El problema que té el pacte 
fiscal i el dret a decidir té un nom: PP i PSOE. El pacte fiscal és el dret a decidir sobre 
els nostres impostos. 

El Sr. alcalde  explica que fa dos dies va enviar un correu electrònic als membres del 
grup del PSC recordant-los que tenien llibertat de vot en el Ple. Diu al Sr. Vilella que no 
pot negar el resultat de les balances fiscals, on és molt clar el desequilibri fiscal de 
Catalunya. Es poden defensar posicions alternatives sense negar el desequilibri financer 
que pateix Catalunya i que cal corregir. Explica que fets com la sentència de l’Estatut o 
la sentència del TS sobre l’ensenyament fan créixer l’estat d’opinió favorable a la 
independència. Celebra que ara es reconegui la importància del món local i el valor que 
es dóna al pronunciament dels ajuntaments en un tema tan important com la definició 
nacional catalana. El món  local ha construït Catalunya igual que els diversos governs 
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de la Generalitat.  Respecta profundament l’Associació i creu que ara es valora més que 
els països es desenvolupen gràcies als ajuntaments. Respecta profundament els 
independentistes; els aprecia, perquè el seu pensament té com a objectiu el bé de 
Catalunya. Malgrat això, la solució que proposen és diferent a la que proposa l’alcalde 
de Lleida. Participarà en els debats com ho ha fet altres vegades, defensant el 
federalisme. Els enemics de Catalunya  no són els independentistes, ni els federalistes 
ni els  confederats. Els enemics de  Catalunya són la crisi i les agressions a la nostra 
llengua, la nostra cultura o el model educatiu. El model pel qual aposta és aquell en què 
Espanya ha de fer cessió de sobirania cap a Europa; Catalunya ha d’augmentar el seu 
autogovern i el seu autofinançament i ha de participar directament en el procés de 
construcció d’Europa. Renuncia a canviar Espanya, amb poder avançar a Catalunya i a 
Lleida en té prou. Defensa la unitat de les forces polítiques catalanes. Els Estats s’han 
de fer cada dia més petits i han de cedir sobirania cap a Europa. Les regions i nacions 
europees han de créixer i disposar de major autogovern. No vol que el municipalisme 
català s’escindeixi entre els que s’adhereixin a l’Assemblea per la Independència i els 
que no ho fan.  Cal  canviar el model de sobirania i incidir en la participació de 
Catalunya en el procés europeu.  

Es rebutja la moció amb 6 vots a favor del Grup Municipal de CiU i 20 vots en contra 
dels grups municipals del PSC i del PP.   

 

Punt núm. 31. Moció del Grup Municipal de CiU en de fensa del català a la Franja 

La Sra. Obis  diu que des dels territoris catalans mai no s’ha intentat imposar cap idioma 
a la Franja ni a qualsevol altre territori. La moció vol protegir una llengua, preservar-ne  
l’ús i potenciar la diversitat lingüística dels territoris. Destaca la protecció constitucional 
de les llengües que  està regulada en l’article 3 del text constitucional. Creu que en 
derogar la Llei de llengües de l’Aragó es vol inhibir l’exercici d’un dret dels 
catalanoparlants de la Franja. Considera que el PP no podia consentir que, any rere 
any, augmentés el nombre d’estudiants que triaven estudiar la llengua catalana en 
aquest territori, qüestionant així l’existència de discontinuïtats lingüístiques en aquests 
territoris. La declaració de Mequinensa de l’any 1984 va ser el primer pas per a la 
protecció del català a la Franja. La Llei de llengües de l’Aragó  de l‘any 2009 reconeix el 
català i l’aragonès com a llengües pròpies  de la comunitat autònoma de l’Aragó (si bé 
no les declarava cooficials). Comenta també altres precedents legislatius de 
reconeixement de l’ús del català a l’Aragó, en els territoris d’Osca i de Terol.  

El Sr. Vilella  considera que el català i l’aragonès oriental que es parla a la Franja són la 
mateixa llengua. Tot i això, consideren que aquesta moció constitueix una ingerència en 
les competències pròpies d’una altra comunitat autònoma. Podem compartir o no els 
seus plantejaments  però,  cal respectar les decisions que altres comunitats adoptin. 
Aquest respecte és el mateix que demanem nosaltres pel que fa a les decisions de la 
nostra comunitat. El Govern de l’Aragó no ha fet públic ni l’esborrany de l’avantprojecte 
de Llei que té previst iniciar en tràmit parlamentari el proper mes de setembre. El grup 
del PP respecta la potestat legislativa del parlament aragonès sobre les llengües que es 
parlen al seu territori. Creu que no podem interferir en els assumptes propis d’una altra 
comunitat autònoma. Per aquests motius s’abstindran de votar la moció.  

La Sra. Parra  anuncia que el grup del PSC votarà a favor de la moció. Argumenta que 
les fronteres polítiques no tenen perquè coincidir amb les fronteres culturals o 
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lingüístiques. La Franja de Ponent ha estat un territori canviant al llarg de la història i les 
divisions polítiques han estat diverses. Les cultures les fan el temps, els territoris i les 
persones; això no es pot modificar per decret. La unitat de la llengua l’avala la ciència i 
la universitat. Qualifica de barbaritat  considerar com a llengua diferent la denominada 
com a aragonès oriental. Creu que un atemptat cultural com aquest afecta tota la 
comunitat. No es pot decidir sobre qüestions tan valuoses com la llengua o la cultura pel 
caprici d’un determinat partit polític. Sembla que sobre la llengua i la cultura tothom 
pugui parlar sense tenir cap coneixement sobre la matèria.  

La Sra. Obis  diu que l’aragonès oriental no representa cap classificació lingüística. Les 
llengües es podem classificar de moltes maneres (vives i mortes, clàssiques o 
modernes, etc.),  però no hi ha classificació que pugui encabir aquesta nova creació. El 
català és una llengua més de la comunitat de l’Aragó i no sap per quins motius es vol 
negar. No sap a què (o a qui) es refereix la consellera de cultura aragonesa quan diu 
que vol evitar imposicions. Tenim el suport dels criteris científics. Els territoris defensen 
la seva cultura i la seva llengua com a elements enriquidors. És trist que des d’altres 
territoris només es pensi en desfer i destruir.  

El Sr. Vilella  creu que el Govern de l’Aragó no actua contra ningú, tampoc contra el 
català que es parla a la Franja. Les persones que parlen català ho podran continuar 
fent; es podrà continuar aprenent la llengua. En la moció es fan un seguit de 
reclamacions al Govern aragonès sense tenir el respecte institucional que tant 
reclamem quan es tracta de defensar les decisions del Govern de la Generalitat. Diu 
que si considerem tan preuats els veïns de la Franja no s’hauria de qüestionar que facin 
servir els serveis sanitaris de Lleida. Els veïns de la Franja, en especial els fragatins, 
consideren que parlen un dialecte del català. El debat està sobre la taula i cal respectar 
les decisions dels altres, tant com volem  que es respectin les nostres. 

La Sra. Parra  reitera que no es pot parlar de la llengua de manera tan alegre. Els 
fragatins reconeixen que parlen una variant dialectal del català: el fragatí.  Nosaltres 
defensem el català davant les afirmacions d’una consellera que planteja un idioma 
(l’aragonès oriental) que no existeix. La Franja de Ponent va ser catalana i les 
parròquies compartien territori amb Catalunya. No es poden negar les evidències. No es 
pot admetre que una comunitat negui la realitat lingüística i es vulgui afirmar que es 
parla un idioma que no existeix, que és un fantasma. Ens hem de manifestar en defensa 
del rigor científic.  

La Sra. Obis  diu que només faltaria que no es pogués continuar parlant el català a la 
Franja. No s’està demanant res que no estigui avalat per les institucions científiques que 
treballen per la preservació de les llengües. La llengua no té res  a veure  amb el 
finançament dels serveis i no es pot acusar Catalunya d’insolidària quan es veu el 
resultat de les balances fiscals. Explica les peticions que es fan en la moció que creu 
que creu que vénen avalades pel sentit comú.   

S’aprova amb 20 vots a favor dels grups de CiU i PSC i 6 abstencions del grup del PP.  

 

Punt núm.  33. Moció del  Grup Municipal del PP rel ativa a la candidatura del 
Conjunt Monumental del  Turó de la Seu Vella com a Patrimoni Mundial  
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El Sr. Vilella  diu que el motiu de la moció és demanar que totes les nostres institucions 
es posin d’acord i actuar decididament per aconseguir que el Turó de la Seu Vella sigui 
declarat Patrimoni Mundial. Fins al moment, només disposem de bones paraules; ara 
cal actuar i treballar seriosament. Aconseguir-ho seria especialment important per a la 
ciutat. Creu que és lamentable i decebedor que, després de 10 anys d’haver-se plantejat 
la proposta, en el Consorci del Turó es digui que no hi ha data per a presentar la 
candidatura com a Patrimoni Mundial. La proposta ha de ser prioritària. La Seu Vella té 
un important potencial històric, artístic i arquitectònic. Explica el contingut de la part 
dispositiva de la moció. Cal que treballem tots plegats i hem de lluitar  perquè l’any 2018 
puguem celebrar que s’ha assolit aquest objectiu.  

El Sr. Zaballos  explica que el grup de CiU donarà suport a la moció, que considera que 
és important per a la ciutat. La Seu és el patrimoni monumental més important de Lleida 
i és una atracció turística de primer nivell. Cal fer tots els esforços que calguin per 
aconseguir la declaració de Patrimoni Mundial. Cal fer un projecte competitiu que sigui 
atractiu per al turisme i que compti amb un reconeixement mundial. Ofereix la 
col·laboració del seu grup per aconseguir  aquest objectiu.  

La Sra. Parra  explica que el grup del PSC votarà a favor la moció, llevat del punt 
número 2; per aquest motiu demana votació separada. Tant l’Ajuntament com la 
Generalitat treballem fermament per aconseguir aquest objectiu, igual que es treballa  
perquè el Turó sigui el millor punt d’atracció turística de la ciutat. És un espai del qual 
ens sentim orgullosos tots els lleidatans. El fet de ser declarat Patrimoni Mundial no 
depèn de nosaltres. La UNESCO fa anys que no admet candidatures d’Espanya ni 
d’Itàlia perquè tenim moltíssim patrimoni. Malgrat això, des del Consorci treballem en 
aquesta línia. Durant els darrers anys s’ha treballat molt per millorar el Turó; això ha fet 
que el nombre de visitants augmenti de manera substancial. En les nostres mans està  
treballar per elaborar el dossier per  fer la petició. Aquesta voluntat està recollida en les 
actes del Patronat del Consorci. Votaran a favor dels punts 1,3 i 4. En el punt quatre 
plantejaran una esmena “in voce”. Votaran en contra del punt número 2, perquè el Pla 
especial està vigent i aquest Pla ha permès fer totes les millores que fins ara s’han dut a 
terme o estan en previsió d’execució. Quant al punt 4, proposa substituir el trasllat de 
l’acord a l’associació Amics de la Seu Vella per fer-ho al Consell Cívic i Social i al 
Consell Científic de la Seu Vella, atès que l’associació forma part del Consell i hem de 
fer partícips de l’acord a  totes les entitat que en formen part. 

El Sr. Vilella  agraeix als grups  el suport a la moció. Accepta l’esmena que ha plantejat 
el grup del PSC. Creu que la moció calia,  perquè hi havia la sensació que el Consorci 
no tenia un interès especial a propiciar la candidatura del Turó; si més no, aquesta és la 
sensació que es desprenia de les notícies que es feien públiques després de les 
darreres reunions del Patronat. El Departament de Cultura de la Generalitat va enviar un 
escrit, a l’octubre de l’any 2009,  en què demanava que el conjunt del Turó formés part 
de la llista indicativa de propostes de Patrimoni Mundial; després no consta cap altra 
gestió directa. Cal fer el dossier per incloure el Turó en l’esmentada llista indicativa. 
Aconseguir la designació seria una gran notícia per al conjunt de Lleida.  

El Sr. Zaballos  accepta l’esmena presentada. 

La Sra. Parra  s’ofereix al Sr. Vilella per informar-lo sobre les activitats del Patronat del 
Consorci.   Diu que es treballa  molt amb els recursos que tenim. Elaborar un dossier 
per a la candidatura és molt complex. Hem passat de parlar del monument de la Seu a 
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parlar de tot el Turó com a conjunt monumental.  Cal ser realistes, tot i que la declaració 
del Turó com a Patrimoni Mundial seria una magnífica notícia per a Lleida i per a 
Catalunya com a conjunt. El camí serà llarg,  però ho aconseguirem. Agraeix que hagi 
estat acceptada l’esmena.  

El Sr. Vilella  agreix les paraules de la Sra. Parra i mostra la seva satisfacció en saber 
que tots plegats podem treballar en aquest objectiu comú. Comenta el precedent de les 
esglésies romàniques de la Vall de Boí: tampoc va ser fàcil. Creu que la Seu Vella és el 
segon monument més important de Catalunya després de la Sagrada Família  de 
Barcelona. Tenim arguments importants  per lluitar plegats.  

El Sr. alcalde  diu que el director del Consorci li acaba de ratificar que en la càtedra 
UNESCO de la UdL estan treballant amb el Comitè Científic en l’elaboració d’aquest 
dossier. Demana que en el moment de fer els pressupostos de l’Estat el grup del PP 
insti el seu partit a incloure actuacions a la Seu Vella. 

El Sr. Vilella  diu que està totalment d’acord a defensar les peticions de Lleida. Recorda 
que recentment ja ha estat aprovada per l’Estat una partida d’1 milió d’euros per a la 
restauració del campanar de la Seu Vella.  

El resultat de la votació està reflectit en la part diapositiva de l’acta.  

 

Punt número 34.  Moció del Grup Municipal del PSC a  favor de les polítiques 
d’incentius dels serveis d’inserció en les empreses  i dels centres especials de 
treball 

El Sr. Presseguer  agreix el suport de tots els grups per donar suport a  la moció. 
Incideix en la proposta que van presentar el Ple passat sobre foment de polítiques 
actives. Aquesta moció és específica per a les empreses i els centres especials de 
treball que patiran les retallades dels pressupostos generals de l’Estat.  

 

Punt núm. 35. Moció del Grup Municipal del PSC per donar suport a la iniciativa de 
desenvolupament de fórmules de gestió publicoprivad es per a la reactivació 
econòmica 

El Sr. Peris  explica  que la moció està plantejada en la línia dels models organitzatius 
dels districtes d’organització empresarial i promoció econòmica que es van aplicar en la 
perifèria de les ciutats britàniques, inspirades en els BIDs nord-americans.  Són 
iniciatives de concertació del sector públic i el privat per millorar la gestió de les zones 
d’activitat econòmica i els centres comercials. Explica amb detall el contingut d’aquestes 
propostes d’actuació. Els objectius de la norma de regulació de les Àrees de Promoció 
de l’Economia Urbana (APEU) són: afavorir l’associacionisme; orientar i donar suport a 
iniciatives del sector privat i implementar accions que complementin les que faci el 
govern local. Des del sector privat es vol desenvolupar els serveis necessaris que no 
presta l’Administració o complementar els que síque són prestats. Les actuacions 
suposaran millores pels negocis i creació de valor afegir per l’activitat econòmica. 
També s’afavorirà la participació i s’evitarà, així, que hi hagi col·lectius que no 
contribueixin i que surtin també beneficiats de l’acció global. Els objectius s’han 
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d’aconseguir mitjançant la participació voluntària de totes les parts implicades per 
contribuir al desenvolupament de les APEU que es creen sense cap ànim de lucre. 
Aquesta figura jurídica dóna realisme i seguretat a la cooperació entre el sector públic i 
el privat, actuant en zones determinades que cal millorar. Aquest projecte donarà 
cobertura a les actuacions de promoció econòmica que inclouen obligacions de 
pagament.  El conjunt d’accions d’un APEU contribuiran a la millora de l’actuació dels 
operadors del seu àmbit, i afavoriran la competitivitat i la millora social. Explica les 
experiències dutes a terme als Estats Units. No es pot entendre aquesta proposta com 
una substitució de l’actuació de l’Administració local en la prestació dels serveis públics. 

La Sra. Horcajada  diu que el seu grup  votarà en contra de la moció. El Grup del PP 
està d’acord que l’Ajuntament adopti mesures de reactivació econòmica i que cal cercar 
fórmules de gestió publicoprivades.  Cal, però, analitzar els acords que es proposen. La 
moció demana que es doni suport a la Proposició de llei de regulació de les APEU que 
ha estat presentada pel PSC i que té presentades esmenes a la totalitat pels grups de 
CiU i del PP. Encara no sabem quin serà el text definitiu de la Llei. En la moció es fa 
referència reiterada a la promoció econòmica i a les fórmules de gestió publicoprivades i 
no es fa cap referència a la creació d’un nou tribut que afectaria les activitats 
econòmiques de determinades àrees de la ciutat. S’imposaria un tribut nou i obligatori a 
qui tingués un establiment o despatx obert dedicat a la venda al detall o a la prestació 
de serveis. Es pretén també que aquesta contribució la pagui qui tingui immobles 
desocupats en aquestes zones. Lleida ja és capdavantera quan als imports de l’IBI i ara 
el Govern vol que també donem suport a la creació d’un nou tribut en un moment de 
crisi. També motiva el vot negatiu el que aquest tema no s’ha tractat amb el sector 
afectat; diu que ahir, a l’escola d’estiu de la FECOM, van comprovar que els seus 
representants no sabien res d’aquesta moció.  

La Sra. Obis  diu que el seu grup també  votarà en contra de la moció. No estan en 
contra de l’argumentari i la fonamentació de la moció, que semblen trets del programa 
electoral de CiU. La realitat amb  què ens trobem ara no és la mateixa que hi havia fa 
uns anys.  No poden votar a favor del primer punt, perquè el Parlament de Catalunya no 
ha decidit encara si es tramitarà la Proposició de llei;  el Parlament no ha començat a 
treballar  amb relació a aquesta matèria. La proposta és jurídicament inviable, perquè la 
sentència del TYC sobre l’Estatut no ens permet crear tributs propis a favor dels ens 
locals (competència reservada a l’Estat). Ara és força inadequat establir un nou tribut 
que tingui com a subjecte passiu les petites i mitjanes empreses comercials. En les 
actuals circumstàncies, només seria possible articular el finançament necessari per a la 
posada en funcionament de les APEU mitjançant mecanismes que no comportin cap 
tribut addicional a les empreses que ja contribueixen a la dinamització comercial. La 
Direcció General de Comerç ha manifestat la seva voluntat de dotar els eixos comercials 
urbans d’un marc jurídic que permeti implementar les APEU. Cal resoldre primer els 
mecanismes de finançament de manera  viable i sense costos addicionals per a les 
empreses. El grup de CiU al Congrés dels Diputats va presentar una esmena a la LRHL 
en la línia de la col·laboració publicoprivada que va ser rebutjada. Es presenten 
propostes per cercar mecanismes jurídics que no comportin una nova taxa. La seguretat 
jurídica ha d’estar garantida per l’Estat. El sector no dóna, ara per ara, suport a la 
proposta que planteja la moció. Estan d’acord en  dinamitzar el comerç urbà amb altres 
mecanismes que no carreguin costos a les petites i mitjanes empreses.  

El Sr. Peris  vol deixar clar que el diàleg amb les associacions vinculades al món 
comercial i empresarial de la ciutat és constant i fluid. Cal defugir del corporativisme i 
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avançar en una gestió moderna i eficaç del comerç local. Comenta la Proposició 
presentada pel Grup de CiU al Congrés que insta el Govern a modificar la LRHL, que va 
ser rebutjada,  perquè plantejava un recàrrec finalista sobre determinats impostos locals 
aplicables als establiments situats en les zones comercials. La moció planteja eines per 
facilitar la cooperació publicoprivada per tal de dinamitzar arres  i sectors comercials o 
industrials. Hem de ser imaginatius i cercar noves eines d’actuació i participació per 
dinamitzar el sector comercial. Les APEU seran efectives si s’aconsegueixen tres 
objectius claus: que els afectats estiguin convençuts que les actuacions de l’APEU 
complementen els serveis municipals; que els costos siguin considerats com a una 
inversió i que el model d’implementació sigui un salt endavant en l’eficiència de la 
promoció i l’oferta de serveis. Aquesta col·laboració determinarà com han d’actuar les 
associacions de promoció i el destí final de les accions i beneficis que es puguin 
aconseguir.  

La Sra. Horcajada diu que les afirmacions que han fet en nom de les entitats de 
promoció del comerç corresponen a  allò que els havien dit els representants d’aquestes 
entitats.  Les intencions de la moció poden ser molt bones; malgrat això, la part 
dispositiva de la moció és força clara i es demana que ens sumem a una proposició de 
Llei del PSC. El model pot ser positiu  si es planteja  d’una altra forma, especialment si 
no es fan servir models que donin la sensació de respondre a una idea d’economia 
planificada. Es planteja un tribut obligatori per a tothom que estigui dins d’aquestes 
àrees; ara no és el moment adequat per  fer aquestes propostes.  

La Sra. Obis  diu que comparteixen els objectius. No es pot amagar que la proposició 
del PSC preveu la implantació d’un nou tribut. El punt primer de la moció és força clar. 
Qüestiona que hi hagi un  diàleg constant i fluid amb les entitats del sector atès que no 
han estat informats de la moció que avui passa pel Ple.  

El Sr. Peris  reitera les explicacions que conté l’exposició de motius, en les quals es fa 
constar que determinats operadors comercials es volen implantar en zones comercials 
consolidades per aprofitar les seves sinergies sense contribuir a les despeses de 
promoció de les quals es beneficien. Hi ha zones que s’han consolidat gràcies a l’esforç 
dels petits comerciants locals i que han rebut després als grans operadors que no 
contribueixen a les despeses de promoció fetes prèviament. Creu que cal reconèixer les 
accions que han fet els petits comerciants, i en aquest sentit es proposa  aquesta la 
moció.  

S’aprova amb 13 vots a favor del Grup del PSC i 12 vots en contra dels grups de CiU i 
PP.  

(Abans d’acabar el debat  i de  la votació d’aquesta moció abandona la sessió el regidor 
Sr. Oriol Yuguero) 

 

Punt núm. 36. Moció del Grup Municipal del PSC en f avor d’un gran acord per al 
pacte fiscal a Catalunya  

La Sra. Camps  diu que el seu grup considera que en aquests moments és totalment 
prioritari que ens dotem del millor autogovern possible (amb el millor sistema de 
finançament possible). Aquesta alternativa passa avui per poder consensuar una 
proposta de pacte fiscal, amb  la conformitat de tots o de la major part dels grups 



 
 

 33 

parlamentaris i en el marc de cooperació i col·laboració amb l’Estat. Considera que 
Catalunya ha de seguir sent un motor econòmic; per a aconseguir-ho cal millorar el 
sistema fiscal. El model anterior va ser un bon punt de partida i ara hi ha marge per  
negociar amb l’actual Govern. Llegeix la part dispositiva de la moció. Defensa que 
tinguem la denominada “clau de la caixa” en el marc d’un consorci amb el Govern de 
l’Estat. Cal un reequilibri que doni  solució als dèficits fiscals de Catalunya. El pacte 
fiscal ha d’arribar a bon port i ha de comptar amb el màxim consens possible. Per això, 
els ajuntaments ens hem de pronunciar en aquest sentit. 

La Sra. Horcajada  diu que el PP català també considera que cal cercar un acord sincer 
de tots els partits per millorar el finançament de Catalunya. El Govern de la Generalitat 
ha de tenir voluntat de consens i no demanar només una adhesió al seu model. Tots els 
grups hem de compartir la voluntat de consens i haurem de cedir. Cal, però,  dir la 
veritat a la ciutadania: el pacte fiscal no serà la solució a la crisi ni ens solucionarà tots 
els problemes. Cada negociació en matèria de finançament ha suposat un avenç. Els 
partits estem pendents d’una segona cimera de negociació (explica les converses fetes 
fins ara) i tots coincidim que hi ha una voluntat negociadora real. El PP aposta per un 
model de finançament singular per a Catalunya, incrementant la cistella d’impostos. La 
solidaritat de Catalunya ha de ser limitada; hem d’aconseguir un model just i equilibrat.  
Per arribar-hi cal  que tant el Govern com el PSC i el PP es posin d’acord. Tots hem de 
fer un esforç de responsabilitat, sense crear confrontacions, ni fractures socials, ni 
frustracions col·lectives. No s’ha de plantejar un debat de Catalunya contra Espanya; el 
diàleg és imprescindible. En conseqüència votaran a favor del primer punt. S’abstindran 
de votar el punt segon, atès que les formes de pacte fiscal poden ser molt diverses i són 
els grups parlamentaris qui han de negociar-lo. En la moció no quedava clar el model 
d’Agència Tributària que es proposa. Demana a tots els grups que el nou model fiscal 
no acabi suposant un increment d’impostos a la ciutadania  i que es pugui arribar a un 
compromís sobre la limitació de la pressió fiscal.  

El Sr. Zaballos  dóna la benvinguda al PSC i al PP al pacte fiscal. Creu, però, que el PP 
ha posat d’entrada moltes limitacions a la negociació (cosa que no es fa en el cas del 
País Basc o de Navarra). Creu que el Sr. alcalde és defensor del pacte fiscal, tot i que 
no té tant clar si la resta del PSC comparteix totalment aquest posicionament. Està 
d’acord que és necessari un gran acord sobre aquesta qüestió. Potser  estaria més 
encertat que l’Ajuntament donés suport a l’acord del Parlament quan aquest acord ja 
estigui en una fase de consens favorable. Votaran a favor del primer punt en defensa 
del consens necessari, especialment entre els dos grans partits del Parlament. Votaran 
en contra del segon punt perquè no creu que sigui escaient limitar les aspiracions que 
pugui tenir el Parlament de Catalunya sobre la decisió que al final pugui adoptar. Ha de 
ser el Parlament qui pacti com cal solucionar les aspiracions de les persones que 
representa.  Creu que tant la independència com el pacte fiscal poden ajudar a 
solucionar la crisi; en comunitats autònomes on tenen un sistema de finançament similar 
al que aspira Catalunya, les taxes d’atur i les retallades són molt inferiors a les nostres. 
Vol deixar clar que pretendre la independència de Catalunya no suposa voler ser ni 
millor ni pitjor que ningú: és poder tenir a les nostres mans  la decisió sobre el nostre 
futur. Sobre el pacte fiscal vol deixar clar que no es pretén aconseguir una mica més de 
recursos  dels que ara tenim; no volem més “peixos al cove”, sinó un sistema de 
finançament en el qual puguem decidir sobre els nostres recursos i sobre les nostres 
despeses. Demanem  capacitat de decidir què recaptem i  com distribuïm els recursos 
recaptats. La millora del finançament té una vinculació directa amb mitigar els efectes de 
la crisi.  
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El Sr. alcalde  coincideix amb el Sr. Zaballos que cal superar l’època de negociació 
financera, que es descrivia com la del “peix al cove”,  per la de decidir nosaltres. Explica 
la diferència entre el concert i el model federal (alemany o americà). Coincideix amb 
l’exconseller Castells que el sistema de concert no és el més adequat per a un país de 
7,5 milions d’habitants  en relació amb un Estat de  40 milions d’habitants. Creu que hi 
haurà un acord sobre el pacte fiscal i sobre l’Agència Tributària Catalana en relació amb 
l’Estat. La clau estarà en la proporció de cada administració que hi haurà en aquesta 
ATC i quin serà el model a l’hora de definir el repartiment dels tributs que nosaltres hem 
recaptat.  

La Sra. Camps  diu que els ajuntaments no podem ser aliens a un debat tan important 
com és el futur del nostre país o la millora del seu finançament. Lògicament, la solució 
que s’adopti repercutirà en els ajuntaments. Hem de ser presents en aquest debat. 
Explica que l’esmena que va presentar el grup de CiU a aquesta moció va ser 
absolutament allunyada de la proposta del PSC, en la versió més radical de la doctrina 
de CiU amb un fort atac a l’Estat i descrivint tot un cúmul de greuges contra Madrid. El 
PSC està a favor d’avançar cap a un model federal  i de cooperació i col·laboració.  

La Sra. Horcajada  recorda al Sr. Zaballos que quan van pactar el finançament en 
l’època del president Aznar, CiU va dir que era el millor finançament aconseguit mai per 
a Catalunya. El sistema de concert del País Basc i de Navarra provenen d’un dret 
històric recollit en la Constitució. Creu que és inviable plantejar a Catalunya el sistema 
de concert, tenint en consideració la població que tenim. Voler estar amb la resta 
d’Espanya no vol dir tampoc ser millor o pitjor que altres; defensar l’actual sistema de 
comunitats autònomes no és anar en contra de Catalunya. Insisteix que els recursos 
públics els aporten els ciutadans i que la ciutadania no vol pagar més impostos per  fer 
les mateixes coses que abans feia l’Estat. Comenta l’exemple del País Basc, on la 
recaptació està feta per les diputacions. Pregunta quin seria a Lleida el nostre dèficit 
fiscal en relació amb la resta de Catalunya. És important debatre quins són els 
ingressos.  

El Sr. Zaballos  diu que les peticions de concert que fa Catalunya no són  inviables per a  
nosaltres; en tot cas poden ser inviables per a l’Estat que deixaria d’ingressar un bon 
nombre de recursos que ara aporta Catalunya. Demanar una hisenda pròpia beneficia 
les persones,  la qualitat de vida dels catalans; per això treballem per  millorar el 
finançament. La solidaritat no pot ser atemporal (esmenta l’exemple de l’aportació 
europea a Espanya). Portem 30 anys essent solidaris i Espanya se’ns posa d’esquena. 
Tenim tota la legitimitat necessària per adoptar decisions sobre el nostre futur. Diu a la 
Sra. Camps que no s’han de confondre les crítiques a una manera d’exercir el poder des 
de l’Estat amb la crítica a les persones. Tothom és lliure de defensar la independència o 
el model autonòmic, segons el seu ideari polític.  Reitera que els diversos 
posicionaments   sobre la relació entre Catalunya i Espanya no significa que les 
persones que els defensin siguin millors ni pitjors unes que altres.   

La Sra. Camps  no està d’acord amb el Sr. Zaballos en les darreres afirmacions; creu 
que 
l’independentisme té una base excloent (hom s’exclou d’un lloc que en forma part). 
Aquesta ideologia és excloent; s’ha fet doctrina del victimisme i  de l’enemic exterior que 
dóna fruits electorals.  
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El  Sr. alcalde  vol que consti en acta que una Agència Tributària Catalana implica 
també capacitat normativa en matèria fiscal.  

El resultat de la votació consta en la part dispositiva de l’acta.  

 

PRECS I PREGUNTES 

Número 1. El Sr. Cerdà  agreix l’aprovació unànime de la moció sobre la borsa de 
treball dels professionals de l’esport. Creu que serà un instrument molt important. 
Demana que aquesta iniciativa es pugui estendre a altres regidories i institucions. Creu 
que d’aquesta manera  es podrà contribuir a facilitar la contractació en un moment tan 
difícil com l’actual.  

El Sr. alcalde diu que des de l’IMO, l’any passat, es van gestionar més de 380 
contractes  amb el conjunt de les borses de treball. Les persones que presten el seus 
serveis a l’IMO faran totes les cerques que siguin necessàries per contribuir a fer 
possibles les contractacions. 

El Sr. Cerdà demana que es posi en coneixement de les entitats esportives les 
possibilitats d’accedir a les peticions de feina que puguin facilitar contractacions.  

El Sr. alcalde diu que des de l’IMO s’enviarà informació sobre aquest servei a les 
entitats esportives.  

Número 2. El Sr. Zaballos  fa referència a la convocatòria de reunions per al dia d’avui 
dels patronats de les fundacions del Paisatge Urbà i de la Llotja. Les convocatòries van 
arribar només amb 48 hores d’anticipació (tot i que a la fundació del Paisatge Urbà cal 
convocar 5 dies abans.). Demana que quan es convoquin les reunions es pugui 
disposar de la documentació necessària sobre els afers que s’hi ha de tractar. En el cas 
de la Llotja, els documents han arribat a la seva regidora avui mateix, a les 13 hores. 
Demana que es vetlli pel compliment dels terminis.  

El Sr. alcalde diu que el Sr. Zaballos té raó. Els comptes de la Llotja els  porta una 
gestoria externa i els estaven auditant. La urgència ve derivada d’un problema de dates, 
atès que els comptes havien d’estar aprovats abans del dia 30 de juny. És cert que es 
podia haver fet la convocatòria anteriorment.    

 
L’alcalde aixeca la sessió, de la qual, com a secretari, estenc aquesta acta. 
 
 
El secretari,  

Vist i plau, 
 L’alcalde, 

 
 


